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Chýbajúci špecialisti v novom DSS 
môžu byť podľa lekára rizikom

Okrem rekonštrukčných prác 
starej časti nemocnice prebieha 
v jej areáli aj dostavba nevyužíva-
ného pavilónu, kde plánuje pre-
vádzkovateľ nemocnice zriadiť 
špecializovaný Domov sociálnej 
starostlivosti určený pre klientov s 
Parkinsonovým a Alzheimerovým 
syndrómom a demenciou. 

Na jednom z predchádzajúcich 
zasadnutí MsZ adresoval poslanec 
MUDr. Martin Jakubov (KDH) ve-
deniu mesta otázku, či budúci pre-
vádzkovateľ zariadenia, Vranovská 
nemocnica, n. o., má zabezpečený 
dostatok lekárov – špecialistov, hlav-
ne z odboru psychiatrie a neuroló-
gie, vzhľadom na to, že tam budú 
umiestňovaní klienti so špecifický-
mi diagnózami. Podľa neho by pri 
absencii pravidelnej odbornej lekár-
skej starostlivosti pre takúto skupinu 
pacientov mohli vzniknúť isté riziká. 
Primátor Peter Obrimčák odpove-
dal, že ide o záležitosť Vranovskej 
nemocnice, n. o., a v tomto smere 
nemá bližšie informácie. 

Riaditeľ nemocnice Norbert 

Schellong v tejto súvislosti uviedol, 
že v prípade DSS nejde o psychiat-
rickú nemocnicu a preto nebudú 
potrebovať neurológov či psychiat-
rov. „My budujeme Domov sociál-
nej starostlivosti, v ktorom bude 
zabezpečovaná výhradne opatro-
vateľská starostlivosť. Odpovedám 
teda, že nám netreba lekárov – 
špecialistov, lebo nejdeme robiť 
nemocnicu. My nebudeme mať 
klientov s akútnymi psychiatrickým 
syndrómom. Demencia si vyžaduje 
opatrovateľskú starostlivosť. Ale 
ak sa pacientovi priťaží a bude 
potrebovať psychiatrickú odbornú 
lekársku starostlivosť, tak bude 
prevezený do špecializovanej ne-
mocnice, ktorá je v Michalovciach. 
DSS nie je nemocnica,“ vysvetlil N. 
Schellong. Za pravdu mu dáva aj 
platná legislatíva a Domovy soci-
álnych služieb nemusia mať zdra-
votníckych pracovníkov. „Toto za-
riadenie bude poskytovať výlučne 
sociálnu službu, a preto nie je jeho 
povinnosťou poskytovať aj zdra-
votnú starostlivosť. Aj v prípade, že 

by mal o poskytovanie zdravotnej 
starostlivosti záujem, nemohol by 
ju poskytovať, keďže podľa zdra-
votníckej legislatívy nie sú zariade-
nia sociálnych služieb poskytova-
teľmi zdravotnej starostlivosti. To 
znamená, že ak niektorý klient zo 
zariadenia sociálnych služieb bude 
potrebovať zdravotnícku starost-
livosť (lekára, ošetrovateľku), rov-
nako ako keď je klient v domácom 
prostredí, zabezpečí mu ju zariade-
nie prostredníctvom príslušného 
zdravotníckeho zariadenia alebo 
ADOSu, čo nevylučuje, aby lekár 
navštívil klienta aj priamo v zaria-
dení sociálnych služieb,“ uviedla 
hovorkyňa Ministerstva práce, soc. 
vecí a rodiny Slavomíra Sélešová.

M. Jakubov zdôraznil, že nie je 
proti vytvoreniu takéhoto zaria-
denia a celý projekt hodnotí ako 
prínos. Chýbajúci špecialisti však 
podľa neho môžu byť Achillovou 
pätou DSS a hrozia tu určité rizi-
ká. „Sústreďovať také množstvo 
pacientov s takými ochoreniami 

Mariánske námestie napokon v Stropkove nebude
Návrh na vytvorenie nového 

námestia v Stropkove poslanci ne-
schválili. ôsmi z nich (SDKÚ-DS, 
KDH, SaS a nezávislí) sa s myšlien-
kou rozdeliť centrum mesta na 
Námestie SNP a Mariánske ná-
mestie nestotožnili a navrhovali 
model, ktorý bol pripravený na 
rokovanie ešte v predchádzajúcom 
volebnom období. Ten rátal s pre-
menovaním celej centrálnej časti 
mesta, vrátane Námestia SNP, na 
Mariánske námestie. Rovnaký ná-
vrh zaslal v marci tohto roka na 
Mestský úrad aj dekan Ján Švec Bilý. 
„Návrh na premenovanie celého 
námestia na Mariánske námestie 
bol prejednaný a pripravený na 
rokovanie posledného zasadnutia 
MsZ v predchádzajúcom voleb-
nom období. Keďže išlo o zásadné 
rozhodnutie, rozhodli sme sa, nech 
o tomto rozhodne až nové zastupi-
teľstvo. Okrem toho, námestie bolo 

vtedy ešte len vo výstavbe. Myslím 
si, že väčšina obyvateľov zdieľa ná-
zor, aby tu bolo len jedno námestie, 
pretože tu nie je predpoklad na vy-
tvorenie dvoch,“ uviedol v rozprave 
poslanec Stanislav Humeník (KDH). 
Citoval aj z listu dekana, adresova-
ného na MsÚ, v ktorom odôvodnil 
požiadavku na premenovanie celé-
ho námestia ako celku. Následne dal 
poslanecký návrh na prijatie VZN, 
ktorým by sa celá lokalita, vrátane 
Námestia SNP, ohraničená ulicami 
Hlavná, Zámocká a Cintorínska pre-
menovala na Mariánske námestie. 
Viceprimátor Pavol Kačic (ĽS-HZDS) 
reagoval, že väčšina Stropkovčanov 
má cítenie kresťanské i národné, 
preto je za vytvorenie dvoch ná-
mestí. Aj keď dekan dávnejšie pre-
zentoval predstavu premenovať 
celé námestie, podľa P. Kačica, deň 
pred zastupiteľstvom vyjadril pod-
poru myšlienke premenovať len 

jeho časť. Poslanec Marián Bujdoš 
(SDKÚ-DS) uviedol, že je zvláštne, 
prečo sa otázka nového názvu pre-
jednáva tak narýchlo. „Nechajme 
to na odborníkov a bolo by dobré, 
aby sme s tým počkali. A histó-
ria mi možno dá za pravdu. Príde 
mi divné rozdeliť jedno námestie 
čiarou.“ V rozprave vystúpil aj po-
slanec Ondrej Brendza (SDKÚ-DS). 
Uviedol, že podľa dôvodovej správy 
sú dominantami rekonštruovaného 
námestia SNP historické objekty 
kostola a kaštieľa. „Pýšili sme sa 
tým, keď sme začínali rekonštru-
ovať námestie. Ako dôvod, prečo 
sa nezmení názov celého námes-
tia je uvedený len jediný dôvod, 
a to, že týmto riešením by nebolo 
nutné riešiť žiadne zmeny adries 
ani dokladov majiteľov štyroch 
polyfunkčných domov na Námestí 
SNP. Snažil som sa pátrať po 
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Editoriál
Keď mi kolega povedal, že 

cez náš okres prechádza neja-
ký Francúz s dvoma somárik-
mi, ktorý vraj prešiel už veľký 
kus sveta, zbystrila som pozor-
nosť. Tušila som totiž, že pôjde 
o veľmi zaujímavého človeka. 
Zastihli sme ho pred Tisincom 
a pri obecnom úrade s ním ko-
lega urobil rozhovor, ktorý ste 
si mohli prečítať v predchádza-
júcom vydaní Stropkovského 
Spektra. Ich dialóg v angličtine 
som vnímala tak akosi pomi-
mo. Snažila som sa najmä nasať 
energiu vyžarujúcu z nezvyčaj-
nej trojice. Keď sa kolega fran-
cúzskeho pútnika opýtal, či jeho 
strastiplná cesta v sebe nesie 
nejaký odkaz, hlbšiu myšlienku, 
odpovedal, že nie. Že toto je 
jeho filozofia, jeho životný štýl. 
Vo Francúzsku má rodinu, dom, 
auto, ale zrejme zvysoka kašle 
na nejaké životné istoty a chce 
pobyt na tejto Zemi prežiť na-
plno. A tak sa so svojimi dvoma 
vernými druhmi vybral naprieč 
Európou. Všetko, čo potrebuje 
k šťastnému životu je náklad, 
ktorý hravo zvládnu jeho dvaja 
oslíkovia a slobodnú púť kraji-
nou. Z toho chlapa vyžarovalo 
dobro, vyrovnanosť, láska ku 
všetkému živému. Pretože patrí 
medzi hŕstku vyvolených, ktorí 
už na tejto Zemi pochopili zmysel 
života. Žiť každý deň naplno bez 
ohľadu na podmienky, mienku 
iných, bez ohľadu na to, či svo-
ju náročnú púť dokončí, alebo 
mu telo vypovie službu niekde 
na spiatočnej ceste domov. Ten 
muž sa rozhodol, že s radosťou 
prijme všetko, čo mu jeho Cesta 
prinesie. Dobre živené somáriky 
to zrejme vnímali podobne. Boli 
kľudné, vyrovnané, komunika-
tívne. Presne ako ich majiteľ. 
Stretnutie so zvláštnou fran-
cúzskou trojkou ma len utvrdi-
lo v jednom. Nie je dôležité, čo 
človek vlastní, ale ako prežije 
svoj život. Máme slobodnú vôľu 
a môžeme si vybrať, či sa upne-
me na imaginárne istoty, alebo 
naberieme odvahu žiť naplno. 
Presne ako náš Francúz, ale aj 
Coelhov Alchymista a mnoho 
ďalších.

(Dokončenie zo strany 1.)

(Dokončenie zo strany 1.)

Chýbajúci špecialisti v novom DSS 
môžu byť podľa lekára rizikom

a nemať k tomu špecialistov, tak 
to mi pripadá ako otvoriť bazén 
bez plavčíka. Je síce pravda, že 
v akútnych stavoch je každý lekár 
povinný urobiť maximum pre to, 
aby pacienta zachránil. Ale dnes 
sú už také špecializované postupy 
a lieky, že jednoducho internista 
alebo všeobecný lekár nemôže ve-
dieť, aké sú pri ich indikácii odporú-
čania v špecializovaných odboroch 
neurológia, psychiatria atď. Ak sa 
napríklad stav pacienta v takomto 
zariadení skomplikuje a zavolajú 
k nemu internistu, ktorý má službu 
v nemocnici, a nezvládne to na sto 
percent, tak lekár sa ocitne v znač-
ných právnych problémoch,“ zdô-
raznil M. Jakubov. Podľa jeho názoru 

by pri takomto veľkom centre, ako 
sa plánuje vytvoriť v Stropkove, mal 
byť minimálne dvakrát do týždňa 
prítomný odborník, ktorý by vyko-
nával pravidelné vizity a takisto by 
bol okamžite zastihnuteľný v prípa-
de komplikácií. Ako príklad uviedol 
podobné zariadenia určené pre 
klientov s diagnózami Alzheimer či 
Parkinson fungujúce na Slovensku 
(v Jablonovom, Kvetnici, Bratislave), 
kde sú klienti pod pravidelným do-
hľadom špecialistov. 

S názorom M. Jakubova súhlasí 
aj psychiater MUDr. Rastislav Korba. 
Aj keď podľa neho nie je dôvod na 
to, aby bol v DSS špecialista prí-
tomný nepretržite, jeho pravidelné 
návštevy by mali byť zabezpečené. 
„Na takejto báze by tam lekárska 

psychiatrická a neurologická služ-
ba mala byť zabezpečená. Neviem 
si totiž veľmi predstaviť, že by tam 
chýbal pravidelný kontakt s odbor-
níkmi. Pri týchto diagnózach sú 
napríklad častým javom pády, pri 
ktorých môže vzniknúť napríklad 
subdurálny hematóm. Keď tam 
nezavoláte neurológa, ktorý to vie 
včas odhaliť, hrozia tam značné 
riziká. Takisto sú bežným javom 
stavy, ktoré potrebujú urýchlené 
konziliárne vyšetrenia a je tam 
potrebná spolupráca psychiatra 
a neurológa. Odborná starostlivosť 
by bola teda prínosom pre umiest-
nených klientov,“ vysvetlil R. Korba. 

Nové zariadenie s kapacitou 80 
lôžok plánujú Vranovčania uviesť do 
prevádzky v jari budúceho roka. -np-

Mariánske námestie napokon v Stropkove nebude
porovnateľných mestách a nikde 
som sa nestretol, aby jedno ná-
mestie rozdeľovali na dve. A takis-
to sa pýtam, keď bude dominantou 
črtou navrhovaného Mariánskeho 
námestia kostol a kaštieľ, čo bude 
dominantou Námestia SNP?“ polo-
žil otázku. Prezentoval názor, nech 
tu je len jedno námestie – buď SNP 
alebo Mariánske. 

Následne dal primátor 
P. Obrimčák hlasovať o návrhu 

S. Humeníka premenovať celé ná-
mestie ako celok na Mariánske. Za 
tento návrh hlasovali traja nezávis-
lí poslanci T. Potomová, M. Pavúk 
a M. Sykora a poslanci z klubu 
SDKÚ-DS, KDH, SaS M. Bujdoš, M. 
Jakubov, O. Brendza, S. Humeník 
a G. Maruščáková. Proti boli po-
slanci D. Prusák, P. Kačic a T. Paňko 
(všetci ĽS-HZDS) a V. Ivanko (Smer-
SD), hlasovania sa zdržali šiesti po-
slanci za Smer-SD. Návrh tak nebol 
schválený potrebnou trojpätinovou 

väčšinou hlasov. Následne vyhlá-
sil primátor krátku prestávku, po 
ktorej opäť prebehlo hlasovanie 
o návrhu S. Humeníka (s rovnakým 
výsledkom) a pokračovalo sa hlaso-
vaním o návrhu na premenovanie 
časti centra na Mariánske námestie. 
Za tento návrh hlasovalo desať po-
slancov z klubu Smer-SD – ĽS-HZDS. 
Zvyšných osem poslancov sa zdržalo 
hlasovania a tak ani tento návrh ne-
bol prijatý. 

-np-

Plat 3308 eur schválený bez diskusie
Bez akejkoľvek diskusie schválili 

minulú stredu poslanci zastupiteľ-
stva plat primátora Petra Obrimčáka. 
Opätovné schvaľovanie si vyžiada-
la novela zákona o platových po-
meroch starostov a primátorov. Za 
návrh predložený viceprimátorom 
Pavlom Kačicom (ĽS-HZDS) hlasova-
lo desať poslancov z klubu Smer-SD 
– ĽS-HZDS. Traja nezávislí poslanci 
a piati z klubu SDKÚ-DS, KDH a SaS 

sa hlasovania zdržali. P. Obrimčák 
tak od 1. júna zarobí mesačne 3308 
eur (takmer 100 tisíc korún). Táto 
suma je výsledkom navýšenia mi-
nimálneho zákonného platu (1946 
eur) o 70 %. 

Po Antonovi Dankovi z Popradu 
je tak P. Obrimčák druhým najlep-
šie zarábajúcim primátorom v kraji. 
Pri takejto finančnej motivácii bude 
zaujímavé sledovať, či sa v druhom 

najmenšom okresnom meste 
Prešovského kraja podarí nášmu 
primátorovi zastaviť narastajúci dlh 
mesta, dokončiť rekonštrukciu mest-
skej športovej haly, opraviť detské 
ihriská a športoviská, alebo vybaviť 
toľko sľubovaný obchvat a popri tom 
ušetriť na zvyšujúcich sa verejných 
výdavkoch finančne podvýživenej 
samosprávy nejaký ten cent.

-np-

Besedovali o Veľkej vlasteneckej vojne
Uplynulý piatok podvečer sa v Mestskej kniž-

nici v Stropkove konala pri príležitosti 70. výročia 
prepadnutia Sovietskeho zväzu Nemeckom bese-
da s pridelencom obrany pri veľvyslanectve Ruskej 
federácie v SR plk. Alexandrom Jakuninom na 
tému Veľká vlastenecká vojna 1941 – 1945. Zhruba 
päťdesiatka, prevažne starších Stropkovčanov, 
i ďalších hostí využila toto stretnutie na diskusiu 
o príčinách a dôsledkoch najväčšieho vojnového 
konfliktu v dejinách. A. Jakunin prezentoval pohľad 
oficiálnych miest RF na vojenskú históriu 2. sv. voj-
ny a odpovedal na otázky zúčastnených. Jeho prí-
spevky dopĺňal svojím pohľadom na udalosti pred 
i po 2. svetovej vojne bývalý stropkovský učiteľ Jozef 
Iľkiv. Zhurba hodinovú diskusiu uzavrela projekcia 
filmu o začiatku 2. sv. vojny v ZSSR.  -np- Zľava: J. Iľkiv, A. Jakunin a J. Uhrík
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AnketaAnketa Anketa

Polícia hlási

-ada-, -Bd-

Prednedávnom sme sa v ankete ľudí pýtali, čo si myslia o výstavbe no-
vého gréckokatolíckeho chrámu v Stropkove. Medzitým sa situácia zmenila 
a v blízkosti spomínaného objektu by mal vyrásť aj ďalší rímskokatolícky 

kostol. Nás zaujímalo, čo si o tom-
to rozhodnutí predstaviteľov cirkvi 
myslia občania mesta a okolia. Tu 
sú názory piatich respondentov.

Čo si myslíte o výstavbe dvoch 
nových kostolov v Stropkove?

Katka (Stropkov): Stavať 
v Stropkove ďalšie kostoly je hlú-
posť. Kostoly, ktoré sú momentálne 
v meste, potrebám veriacich úplne 
postačujú.

Július (Stropkov): Stavať 
v Stropkove ďalšie dva kostoly je 
nezmysel. Toto mesto má cca 12 
tisíc obyvateľov a kostoly, ktoré 
tu sú, úplne postačujú potrebám 
veriacich.

X. Y. (Bukovce): Výstavba ďalších 
kostolov v Stropkove je neopodstat-
nená. Kostolov je tu podľa mňa dosť 
a je zbytočné stavať ďalšie.

Zuzana Michrinová (Stropkov): 
S týmto stavom som veľmi nespo-
kojná. Rozdeľovať také malé mesto 
na dve farnosti nie je vôbec rozum-
né. Sú to zbytočne vyhodené pe-
niaze farníkov. Vzhľadom na počet 
veriacich je terajší počet kostolov 
úplne postačujúci.

P. V. (Stropkov): Ja v tom ne-
vidím absolútne žiaden problém. 
Myslím si, že nie je na škodu veci, 
keď sa postavia ďalšie kostoly. 
V tomto meste je dosť veľa farníkov, 
ktorí dokážu naplniť kapacitu týchto 
kostolov.

Poškodili mu auto
20. júna oznámil na OO PZ 

v Stropkove M.S., že mu neznámy 
páchateľ na osobnom motorovom 
vozidle zn. Toyota Yaris rozbil sklíčko 
na spätnom zrkadle a odlomil zadný 
stierač. Prípad bol kvalifikovaný ako 
priestupok proti majetku a prešet-
rujú ho stropkovskí policajti.

Dobrovoľníci vyčistili pláž na Valkove
Viac ako dvadsiatka dobrovoľní-

kov zo Stropkova a okolia sa pred-
minulú sobotu podujala vyčistiť 
a skultúrniť pláž v rekreačnej oblasti 
Domaša – Valkov. Aj takýmto spôso-
bom chceli prispieť k predsezón-
nemu zatraktívneniu celej lokality. 
Podobne ako počas prvého ročníka 
akcie, aj tentoraz vyzbierali na pláži 
množstvo neporiadku a naplave-
ných konárov. „Tento rok sme mali 
s čistením menej práce, možno 
aj preto, že nás tu dnes bolo viac. 

Neporiadku tam však bolo dosť. 
Z vody sme vytiahli staré pneuma-
tiky, množstvo PET obalov či kovo-
vé stĺpiky. Vyzbieraný odpad napl-
nil celý veľkokapacitný kontajtner. 
Teší nás, že akcia si nachádza čoraz 
viac priaznivcov všetkých vekových 
kategórií. Dnes sme tu mali 55-roč-
ného dobrovoľníka i 15-mesačnú 
pomocníčku,“ uviedol koordinátor 
akcie Ľubomír Sluk. Aktivitu dob-
rovoľníkov privítal aj starosta obce 
Bžany, ktorá spravuje rekreačnú 

oblasť. Zabezpečené bolo potrebné 
náradie, odpadové vrecia i následný 
odvoz odpadu. Brigádnikom prialo 
aj počasie a tak im po celom dni 
dobre padla pripravená opekačka 
s občerstvením. Organizátormi ak-
cie boli ABC CVČ a OZ Zveľaďujeme 
Stropkov. „Okrem všetkých zúčast-
nených sa chcem v mene organi-
zátorov poďakovať aj sponzorom, 
ktorí nám boli pri druhom pokra-
čovaní akcie nápomocní - Pekáreň 
Juraj Maťaš, Štefan Kundrát 

– KARGO, Ján Varga - MÄSO ESO 
a Jozef Dolutovský - Penzión JODO,“ 
doplnil Ľ. Sluk.   -np-

Breznické kultúrne leto začne futbalom a skončí dožinkami
Na nedávnom obecnom zastu-

piteľstve v Breznici bola na pretrase 
aj otázka, ako bude vyzerať tohto-
ročné Breznické kultúrne leto, ktoré 
odštartujú v sobotu 2. júla exhibič-
ným futbalovým zápasom. „Okrem 
futbalu bude pripravených aj 
množstvo zábavných súťaží pre naj-
menších, ktorí za odmenu dostanú 
sladkosti a šantenie v nafukovacom 
hrade. Pre Brezničanov, ale aj ostat-
ných návštevníkov, bude prichysta-
né občerstvenie v podobe gulášu a 
piva za ľudové ceny. Nebude chýbať 

tradičná večerná ľudová veselica. 
V priebehu prázdnin by sme chceli 
zorganizovať koncert pre mladých, 
na ktorom by mali vystupovať rôz-
ne skupiny. Bude to alebo akcia 
na spôsob Koncertu slobody, ktorý 
zvykneme organizovať v jeseni, ale-
bo ďalší ročník Rómfestu. Naši star-
ší spoluobčania budú mať na výber. 
Buď urobíme, tak ako po minulé 
roky, nejaký zájazd, alebo zorgani-
zujeme štyri krát spoločnú opekač-
ku. Obec zabezpečí občerstvenie 
a vystúpenie nejakého ľudového 

súboru na každý zo štyroch večerov. 
Dôchodcovia si môžu vybrať, ktorú 
z týchto akcií uprednostnia. Čo som 
doteraz zisťoval, mnohým sa viac 
pozdávajú práve opekačky, grilo-
vanie. Takže im pravdepodobne 
pripravíme štyri takéto akcie, aby 
si oddýchli, zaspievali si, zabudli 
na každodenné starosti,“ uvažoval 
starosta obce Slavomír Brendza. Na 
záver leta chystajú dožinky, ktoré po 
prvýkrát organizovali minulý rok. 
„Budeme opekať býka, súčasťou 
akcie bude aj ochutnávka surového 

kravského mlieka, údenej aj bielej 
kravskej hrudky, teda tradičných 
domácich produktov. Záver kultúr-
neho leta chceme spestriť aj jazdou 
na koňoch, na koči a vystúpením co-
untry skupiny. Večer nebude chýbať 
ľudová veselica. Pokiaľ sa nám po-
darí zabezpečiť nejakú country sku-
pinu, tak to bude country zábava,“ 
plánoval S. Brendza a dodal: „Teraz 
sme ešte len v štádiu príprav, ale 
dúfam, že sa nám pre Brezničanov i 
ľudí z okolia podarí pripraviť pekné 
kultúrne leto.“    -ada-
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Štátny tajomník ministerstva vnútra na Obvodnom úrade
V rámci nedávneho výjazdu 

predstaviteľov KDH v Prešovskom 
kraji navštívil Stropkov štátny ta-
jomník Ministerstva vnútra Maroš 
Žilinka. Na Obvodnom úrade ho pri-
jal prednosta Peter Lehocký, ktorý 
ho informoval o aktuálnej situácii 
a problémoch v stropkovskom ob-
vode. „Tiež som sa oboznámil so 
skúsenosťami úradu súvisiacimi 
so sčítaním obyvateľstva. Z mojej 
strany som prezentoval informá-
ciu o analýze zefektívnenia štátnej 
a verejnej správy, ktorá sa dotkne 
jej činnosti ako celku na Slovensku,“ 
priblížil cieľ stretnutia na ObÚ M. 
Žilinka. Dotkli sa aj otázky 10%-ného 

šetrenia výdavkov štátnej správy. 
Štátny tajomník skonštatoval, že 
v Stropkove prebehli úsporné opat-
renia podľa plánu a nezaznamenali 
pri ich realizácii žiadne negatívne 
javy. V súvislosti so zvýšením efek-
tivity jednotlivých úradov M. Žilinka 
vylúčil, žeby malo dôjsť k prípadné-
mu zrušeniu stropkovského ObÚ či 
redukcie zamestnancov. „Okrem 
toho, že najpálčivejším problémom 
Obvodných úradov je nedostatok 
financií, po uskutočnení raciona-
lizačných opatrení registrujeme 
určitú poddimenzovanosť pri vyba-
vovaní niektorých druhov agendy,“ 
vysvetlil M. Žilinka.   -np-

M. Žilinka víta legislatívne zmeny v prokuratúre
Súčasný štátny tajomník pô-

sobil až do svojho vymenovania 
ako zástupca riaditeľa odboru 
ekonomickej kriminality Úradu 
špeciálnej prokuratúry. V tejto 
súvislosti nás zaujímal jeho názor 
na ťahanice ohľadne voľby gene-
rálneho prokurátora. V čase nášho 
rozhovoru ešte nebol známy vý-
sledok jeho voľby zo 17. júna. 

„To, že generálny prokurátor nie 
je dodnes zvolený vnímam veľ-
mi negatívne. Z toho dôvodu je 
už najvyšší čas, aby bol riadnym 
a zákonným spôsobom zvolený. 
Na druhej strane osobne veľmi 
vítam skutočnosť, že Národná 
rada SR schválila novely záko-
nov o prokuratúre a o prokurá-
toroch a právnych čakateľoch 

prokuratúry. Tie by mali vniesť 
do rezortu prokuratúry transpa-
rentnosť, otvorenosť a kontro-
lu verejnosti. Pevne verím, že 
po zvolení nového generálneho 
prokurátora sa do prokuratúry 
prinesie nový vietor a táto inšti-
túcia tu bude pre občanov a bude 
si plniť svoje ústavné a zákonné 
povinnosti. Ale osobne si ako 

bývalý prokurátor uvedomujem, 
že nový generálny prokurátor to 
bude mať veľmi ťažké. A chcem 
vystríhať verejnosť, aby od neho 
neočakávala v krátkodobom ho-
rizonte nejaké očividné zmeny. 
Samozrejme, tie budú badateľné 
pri riešení konkrétnych káuz, ale 
z hľadiska systému to určite neja-
ký čas potrvá.“    -np-

Smútočné oznámenie
Dňa 9. 6. 2011 nás vo veku 78 rokov navždy opus-

til náš drahý manžel, otec, svokor a dedko Milan 
Petrovský. Ďakujeme všetkým, ktorí ho prišli odprevadiť 
na jeho poslednej ceste a zdieľali s nami hlboký žiaľ. Kto 
ste ho poznali, venujte mu spolu s nami tichú spomienku 
a modlitbu.

Smútiaca rodina.

Smútočné oznámenie
S veľkou bolesťou a žiaľom oznamujeme, že 

16. 6. 2011 nás náhle, bez slova rozlúčky, navždy opustil 
milovaný manžel, syn, brat, švagor a zať Ladislav Dura 
z Chotče. 

„Odišiel si tíško, zostali sme sami.
Pustý dom a dušu napĺňame spomienkami.
Život letí ako vietor v poli,
spomienky nás hrejú, duša však vždy bolí...“ 

So žiaľom v srdci manželka Magdaléna, mama,
sestra s rodinou, švagrovia s rodinami a svokrovci.

Po rozdávaní vysvedčení utekajú deti z domu najčastejšie
Na konci školského roka do-

chádza relatívne často k útekom 
detí z domova, ojedinelé nie sú ani 
pokusy o samovraždu. Deje sa tak 
najmä v rodinách, kde je na mla-
dého človeka vyvíjaný enormný 
tlak a rodičia vyžadujú stopercent-
né výsledky v škole. Spúšťačom 
deštruktívneho konania detí môžu 
byť na prvý pohľad neškodné vety 
typu „So zlým vysvedčením sa 
doma radšej neukazuj!“ alebo „Ak 
bude zlé vysvedčenie, dostaneš 
bitku!“ „Ak sa dieťa uzatvára do 
seba, uniká do svojho vnútorného 
sveta, odmieta komunikáciu s ro-
dinou, kamarátmi, mení prostre-
dia, je ľahostajné k svojmu zov-
ňajšku, javí známky neistoty, 
smútku, sebaobviňovania, máva 
pocity menejcennosti, úvahy, 
že sklamalo očakávania svojich 
blízkych, má narušený spánok, 
objavujú sa uňho ranné nevoľ-
nosti, často hľadá únik v chorobe, 
objaví sa zvýšená precitlivelosť, 
plačlivosť alebo podráždenosť 
až agresivita, dieťa chodí poza 
školu, klame, nevie sa sústrediť, 
je úzkostlivé, často stráca veci, 
z domu berie peniaze, chodí do-
mov neupravené, návrat zo školy 
mu trvá dlhšie, zhoršujú sa jeho 
výkony v škole, je bojazlivé, má 
strach, náhle končí so záľubami 

a koníčkami, mení svoju partiu, 
používa vety ako nikto ma nemá 
rád, život nestojí za nič, nič nemá 
zmysel, som všetkým len na zá-
ťaž, má vážny problém a rodič by 
mal urobiť všetko preto, aby mu s 
ním pomohol. V prípade, že vaše 
dieťa, resp. mladý človek z blíz-
keho okolia javí niektoré z uve-
dených symptómov, pokúste sa 
s ním porozprávať, povzbudiť ho 
v tom zmysle, že ste mu oporou, 
prípadne vyhľadať odbornú psy-
chologickú pomoc. S otázkami sa 
môžete obrátiť na č. t. 051/771 
5526, emailom na cpppap@azet.
sk (psychológ), v závažných prí-
padoch volajte na linku 158,“ radí 
krajská policajná hovorkyňa Jana 
Karnišová a dodáva: „Ak si mla-
dý človek nevie rady, to ešte ne-
znamená, že neexistuje riešenie. 
Každý problém je potrebné riešiť. 
Rozprávajte sa so svojimi deťmi 
denne, pretože aj malý nerieše-
ný problém môže nadobudnúť 
v duši dieťaťa obrovské rozmery. 
Rodič by si mal uvedomiť, že jeho 
dieťa má preňho väčšiu hodnotu, 
ako sú známky na vysvedčení.“ 
J. Karnišová vymenovala najčas-
tejšie dôvody úteku z domova. 
„Deti sa boja trestu za zlé vysved-
čenie, útekom protestujú proti 
nespravodlivosti rodičov alebo 

vychovávateľov, túžia sa dostať 
z prostredia, v ktorom sú šikano-
vané, týrané, zneužívané a zane-
dbávané, hľadajú dobrodružstvo, 
samostatnosť, túžia sa vymaniť 
spod kontroly dospelých.“ Dieťa, 
ktoré utečie z domu, sa vystavu-
je rizikám, o ktorých neraz samo 
nemá ani tušenia. Vzhľadom na 
nedostatok skúseností sa môže 
stať ľahkou obeťou vykorisťova-
nia a zneužívania. Nedostatok 
prostriedkov na prežitie vedie 
mladých ľudí k páchaniu trestnej 

činnosti. Bezvýchodiskovosť situ-
ácie môže viesť až k samovražde. 
„Chcem apelovať aj na mladých 
ľudí. V prípade, že majú vo svo-
jom okolí kamaráta alebo blíz-
keho človeka, u ktorého sa ob-
javia signály, že by mohol utiecť 
z domu, nech ho povzbudia, 
porozprávajú sa s ním, pomôžu 
problém riešiť. Nech sa zdôveria 
dospelému, ktorému veria, prí-
padne nech volajú na linku, ktorú 
som už spomenula.“ 

-ada-
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Martin Potoma exceloval na speváckej súťaži Petra Dvorského
Koncom mája sa v Košiciach 

uskutočnil 3. ročník celosloven-
skej súťaže v sólovom speve Petra 
Dvorského, ktorú zorganizovala ZUŠ 
Košice pod záštitou primátora mes-
ta Richarda Rašiho. 

Na prestížnej prehliadke spe-
váckych talentov z celého Slovenska 
reprezentoval Stropkov mladý na-
daný spevák Martin Potoma, žiak 
hudobného odboru ZUŠ F. Veselého 
pod odborným vedením učiteľky 
spevu a opernej speváčky Michaely 
Sušinovej. Súťažilo sa v piatich ka-
tegóriách a po základnom kole sa 
do druhého dostali len tí najlepší. 
Výkony spevákov hodnotili spevácke 
a pedagogické kapacity ako Jaroslav 
Dvorský, Ivana Lukášová, Blanka 
Mellenová, Darina Šurinová, Darina 
Tóthová. Pätnásťročný Stropkovčan 
súťažil v tretej kategórii. V 1. kole 
spieval piesne Keby som bol vtáč-
kom a Tou našou dolinečkou, v 2. 
kole sa predstavil skladbami Keď 
som išiel cez horu a Mám ťa rád. 
Napokon ho porota spomedzi 11 
spevákov v kategórii ako jediného 
ocenila zlatým pásmom. „Vedela 
som o tej súťaži, ale pred rokom 
Martin mutoval, teda nespieval, 

tak som chcela počkať, kým sa mu 
hlas neustáli. Je jedným z mojich 
najlepších žiakov, vkladala som 
doňho veľké nádeje. Nešla by som 
na súťaž s vedomím, že som žiaka 
nepripravila perfektne. Dvorského 

súťaž je prestížna, pretože v porote 
sedia profesionáli, ktorých názor 
má váhu a vedia speváka adekvát-
ne ohodnotiť,“ vyjadrila sa Michaela 
Sušinová a pokračovala: „Išli sme 
tam s malou dušičkou. Martinovi 
som hovorila, že budem šťastná, 
keď postúpi do druhého kola. Po 

jeho výkone som vedela, že je spo-
medzi všetkých vo svojej kategórii 
najlepší, ale nebola som si istá, 
či to rovnako vníma aj porota.“ 
Martinove spevácke kvality, a tiež 
profesionálne vedenie M. Sušinovej, 

vyzdvihol aj operný spevák Jaroslav 
Dvorský. Ocenil veľmi dobrý výber 
skladieb, dobre vedený hlas zo stra-
ny pedagogičky, ale aj krásny zama-
tový barytón mladého muža. Podľa 
učiteľky spevu je pre ženu oveľa 
náročnejšie učiť spev chlapca ako 
dievča a naopak. „S chlapčenským 

alebo mužským hlasom sa narába 
úplne inak, pretože muži využívajú 
pri tvorbe zvuku iné rezonancie. 
Dievčatá väčšinou hlavové, chlap-
ci hrudné. Ale Martin je veľmi ta-
lentovaný. Nielenže má nádherný 
hlas, ale spieva aj veľmi prirodze-
ne. Asi preto tak zabodoval nielen 
u poroty, ale aj u ostatných pe-
dagógov.“ Učiteľka spevu začala 
Martina na súťaž intenzívne pri-
pravovať už vo februári a vysvetlila, 
ako vlastne celý proces prebiehal. 
„Žiak sa musí najskôr naučiť danú 
pieseň intonovať, potom absol-
vuje hodiny korepetícií, aby sa 
zohral s klavírom a napokon musí 
dať piesňam nejaký výraz. Ale išlo 
to pekne, pretože Martin je veľmi 
muzikálny, veľmi dobre cíti hudbu.“ 
Sympatický Martin sa okrem spevu 
venuje aj hre na akordeón a flautu. 
Na otázku, aké pocity má zo svojho 
speváckeho úspechu, skromne rea-
goval: „Bola to pre mňa veľmi dob-
rá skúsenosť. Trému som veľmi ne-
pociťoval, skôr som si musel dávať 
pozor na dýchanie, pretože v sále 
bolo príliš horúco a dusno. Výhra 
ma prekvapila a samozrejme, veľ-
mi potešila.“    -ada-

Spomienka
Sú chvíle, ktoré ťažko prežívame. 
Sú okamihy, ktoré tisíckrát spomíname.
Márne Ťa naše oči hľadajú,
márne nám po tvári slzy stekajú.
Už niet návratu ani nádeje,
len cesta k hrobu nás k Tebe zavedie.

Dňa 28. 6. 2011 si pripomenieme 5. výročie smrti našej milovanej 
dcéry, mamky, manželky a sestry Evy Perhačovej (Kobularčikovej).

S láskou spomína smútiaca rodina. 

Spomienka
Zhasli oči, stíchol hlas, stíchol náš dom, 
veľmi nám chýbaš, drahý otec, v ňom.
29. júna uplynulo 10 rokov, čo smrť prerušila niť 

života nášho milovaného manžela, otca a dedka Petra 
Ducára z Havaja. 

Už 10 rokov spíš večným snom,
tmavý hrob Ti je domovom.
Nič viac Ti nemôžeme dať,
len kytičku kvetov na hrob
a s láskou spomínať.
S láskou spomíname, pokiaľ žiť budeme.

Smútiaca manželka Anna, syn Ján
a dcéry Mária, Naďa a Darina s rodinami.

Pred cestou do zahraničia si skontrolujte platnosť dokladov
V čase dovoleniek cestujú ľudia 

do zahraničia častejšie ako po zvyšok 
roka, preto je na mieste skontrolo-
vať platnosť dokladov. Pri ceste do 
všetkých krajín Európskej únie, ale 
aj do Chorvátska, Lichtenštajnska, 
Nórska, Švajčiarska a na Island stačí 
mať platný občiansky preukaz, ale 
do Egypta, Turecka, Tuniska a ďal-
ších krajín je potrebný aj cestovný 
pas. „Odporúčame nenechávať 
si vybavovanie pasu na poslednú 
chvíľu. Dá sa vyhotoviť najneskôr 
do 30 dní od podania žiadosti, tak-
tiež je možné za zvýšený správny 
poplatok podať žiadosť o expresné 
vydanie dokladov do dvoch pra-
covných dní. Aj keď v rámci EÚ sta-
čí občiansky preukaz, treba mys-
lieť na to, že dieťa do 15 rokov ho 
nemá, preto potrebuje aj na pohyb 

v tomto priestore cestovný pas. Iba 
deti do päť rokov môžu byť zapísa-
né v cestovnom pase jedného alebo 
oboch rodičov, taktiež im môže byť 
vydaný vlastný cestovný pas,“ uvie-
dla hovorkyňa Prezídia Policajného 
zboru Mgr. Andrea Dobiášová a do-
dala, že pred vycestovaním je po-
trebné skontrolovať dobu platnosti 
cestovného pasu, pretože niektoré 
krajiny vyžadujú, aby bol platný aj 
po vycestovaní z ich územia. Vstup 
do niektorých štátov je možný len 
s vízami. Podmienky podávania 
žiadostí, poplatky, lehoty a vyža-
dované dokumenty si určuje každý 
štát samostatne, preto najspoľah-
livejšie informácie získate buď na 
ich webových stránkach alebo pri 
priamom kontakte s konzulárnymi 
pracovníkmi veľvyslanectva cieľovej 

(tranzitnej) krajiny. Zisťovali sme, 
aké doklady je potrebné predložiť 
k žiadosti o vydanie cestovného 
pasu. „Je potrebné predložiť plat-
ný občiansky preukaz, ak nie ste 
jeho držiteľom rodný list a osved-
čenie o štátnom občianstve SR, 
rodný list dieťaťa do 5 rokov, ak 
si ho chcete dať zapísať do pasu, 

rodný list osoby do 15 rokov, ak nie 
je držiteľom skôr vydaného pasu, 
skôr vydaný cestovný pas, správny 
poplatok, ktorý je možné zaplatiť 
aj v hotovosti, prípadne na niekto-
rých oddeleniach dokladov sú au-
tomaty, ktoré po zaplatení poplat-
ku vydajú potvrdenie o zaplatení,“ 
informovala hovorkyňa P PZ.  -ada-

Občan starší ako 13 rokov
- do 30 dní 33 eur 
- do 2 pracovných dní 132 eur 

Občan od 5 do 13 rokov 
- do 30 dní 13 eur 
- do 2 pracovných dní 52 eur 

Dieťa mladšie ako 5 rokov
- do 30 dní 8 eur 
- do 2 pracovných dní 32 eur 

- za zmeny údajov v cestovnom 
pase (zápis dieťaťa do 5 rokov, 
titulu a pod.) 3 eurá

Za zápis o ťažkom zdravotnom 
postihnutí alebo zápis o pozba-
vení, obmedzení spôsobilosti 
na právne úkony občan správny 
poplatok neplatí.

Správne poplatky za vydanie cestovného pasu
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Podporený projekt Po stopách svetového kultúrneho dedičstva UNESCO
V rámci grantového programu 

Nadácie Orange zameraného na ne-
tradičné vyučovanie na školách s ná-
zvom Školy pre budúcnosť 2010/2011 
do ktorého som sa svojím projektom 
zapojila pod názvom Po stopách sve-
tového kultúrneho dedičstva UNESCO 
uspel v konkurencii všetkých predlo-
žených projektov a bol schválený fi-
nančný dar vo výške 1000,- €. 

Zámerom môjho projektu bola 
postupná návšteva pamiatok kul-
túrneho dedičstva u nás na východ-
nom Slovensku. V rámci školského 
výletu sme navštívili Spišský hrad. 
Podporením projektu cez naše ho-
diny vlastivedy v Základnej škole na 
Konštantínovej ulici v Stropkove sme 
navštívili historické mesto Levoču po 
ktorej nás sprevádzala sprievodkyňa, 
ktorá nám pútavo rozprávala o his-
tórii, predstavila nám námestie, rad-
nicu, klietku hanby, kostol sv. Jakuba 
a múzeum o živote Levočskej bielej 
pani. Tak sme spolu so žiakmi dospeli 
k zodpovedaniu otázok, spoznali sme 
jadro historickej Levoče a určite sme 
sa dozvedeli a videli nezabudnuteľ-
né historické poznatky. Naša ďalšia 
cesta viedla do mesta Bardejov. Aj tu 
našou úlohou bolo so staršími spolu-
žiakmi vypracovanie úloh o histórii 
Bardejova. Mestom nás sprevádzala 
sprievodkyňa v dobovom kostýme, 

priblížila nám život v meste, pútavo 
rozprávala o jednotlivých domoch na 
námestí, prešli sme radničné múzeum 
kde sa nachádzajú jedinečné exponá-
ty tej doby. Zaujímavá bola bazilika sv. 

Egídia, zvony pred bazilikou s vlastný-
mi menami. Na záver prehliadky histo-
rickým Bardejovom naše kroky viedli 
po hradbách mesta. Ďalšie naše po-
tulky pokračovali do unikátnych dre-
vených kostolíkov v obci Ladomírová 
a Bodružal. Už pri samotnom vstupe 
do týchto stavieb nás oslovila samot-
ná vôňa stavby a celková atmosféra. 
Žiaci si posadali do lavíc a sprievod-
kyňa nám celú stavbu priblížila z na-
hrávky. Z nej sa žiaci mohli dozvedieť 

o každej časti kostolíka, o jeho rekon-
štrukcii a terajšom využití. Mohli sa 
prejsť aj do zadnej časti stavby a pre-
zrieť si zvonicu, kde sa dodnes zvony 
poháňajú ručne. Potulky v tento deň 

pokračovali aj do dreveného kostolíka 
v Bodružali, kde nás privítala príjem-
ná sprievodkyňa a hovoreným slovom 
nám priblížila celú históriu stavby. 
Žiaci si v laviciach zapisovali poznatky 

a pýtali sa zaujímavosti o stavbe a jej 
terajšom využití. 

Všetky naše potulky po stopách 
svetového kultúrneho dedičstva 
UNESCO sme zaznamenávali do kro-
ník v každom navštívenom múzeu 
a taktiež do našej triednej kroniky 
vlastivedy.

Prišiel záver projektu, kde sme 
si spoločne pripravené otázky z vy-
pracovaných odpovedí zodpovedali. 
Môžeme s hrdosťou povedať, že takto 
získané vedomosti o našej histórii zo-
stanú našimi určite dlhšie, ako keby 
sme si ich len naštudovali z učebnice. 
Boli to príjemné a nezabudnuteľné 
hodiny vlastivedy strávené po sto-
pách svetového kultúrneho dedičstva 
UNESCO vďaka programu Školy pre 
budúcnosť Nadácia Orange.

Celý projekt trval počas mesiacov 
máj – jún 2011 a vďaka skvelej odozve 
žiakov, rodičov a kolegýň plánujem 
v takomto vlastivednom projekte po-
kračovať aj v budúcnosti.

Mgr. Jana Smolková
autorka projektu

Súťaž neprofesionálnej výtvarnej tvorby
V poradí 48. ročník postupovej 

súťaže Výtvarné spektrum 2011 vo 
svojom krajskom kole v Humennom 
zaznamenal účasť 6 regionálnych osve-
tových stredísk (bez Starej Ľubovne) 
s bilanciou 77 autorov a počtom 182 
výtvarných prác. Až 42autorov sa kraj-
skej súťaže zúčastnilo po prvýkrát, čo 
je signál, že o podujatie je záujem. 
Táto súťaž je určená pre neprofesio-

nálnych výtvarníkov od vekovej hrani-
ce 15 rokov hore a záujemca nemôže 
byť držiteľom akademického titulu. Je 
to postupová súťaž, kde výtvarníci po-
stupujú z okresného kola cez krajské 
až do celoštátneho. Najväčším úspe-
chom výtvarníka je, keď sú jeho práce 
vystavené na celoštátnom podujatí. 
Dalo by sa povedať, že tu už nie je 
žiadny rozdiel medzi amatérom a pro-
fesionálom. Do celoštátneho kola 

odborná porota v Humennom odpo-
ručila len 46 autorov s 82prácami, z 
toho 9 autorov s 23 prácami z nášho 
regiónu (čo je doteraz najúspešnejší 
počet výtvarníkov).

Vyhodnotenie: Cena: Olijár Tomáš, 
24rokov (Dubová) za kresby ceruzou 
Strom slobody, Suseda

Cena: Mochnacký Pavol, 59rokov 
(Svidník) za olej Pohľad Vyšný Orlík, 

Pohľad Domaša
Porota vybrala výstavnú kolekciu 

postupujúcich prác do celoštátneho 
kola týchto svidníckych a stropkovských 
výtvarníkov: Peter Vateha, Katarína 
Drotárová, Nikola Varcholíková, Tomáš 
Olijár, Jozef Keselica, Pavel Zozuľák, 
Miroslav Potoma, Pavol Mochnacký, 
Alena Pajkošová.

Katarína Grúsová
metodička pre výtvarníctvo

Chrámový zbor sv. Cyrila a Metoda 
reprezentoval Stropkov

„...celý život chcem chváliť Pána, 
svojmu Bohu spievať, kým len budem 
žiť...“ ž.1452

Dňa 6. júna 2011 sa Chrámový 
zbor sv. Cyrila a Metóda v Stropkove 
zúčastnil Prehliadky duchovných piesní 
v chráme Povýšenia sv. Kríža na sídlisku 
Sekčov v Prešove. V programe vystú-
pil zbor Chryzostomos z Vranova nad 
Topľou, Veľký zbor Krista Kráľa Prešov 
- Sekčov a chrámový zbor Stavros 
Prešov Sekčov, ktorý bol hlavným or-
ganizátorom tejto prehliadky. V závere 
150-členný spojený zbor zaspieval šty-
ri spoločné piesne, ktorými vzdal úctu 
nášmu Spasiteľovi. Účinkujúcich prišli 
pozdraviť predstavitelia gréckokatolíc-
kej cirkvi a generálny konzul Ukrajiny 
na Slovensku Oľga Benč PhD.

„Plesajte, spravodliví v Pánovi, 
statočným sluší spievať pieseň chvá-
ly.“ ž. 321

12. 6. 2011 Chrámový zbor 
sv. Cyrila a Metóda v Stropkove 
bol čestným hosťom 12. ročníka 
Medzinárodnej prehliadky chrámo-
vých speváckych zborov v meste 
Dukla v susednom Poľsku. 

Prehliadka bola zorganizovaná pri 
príležitosti 14. výročia pobytu Svätého 
otca Jána Pavla II. v Dukle a jeho bla-
horečenie, a tiež aj rozvíjanie sakrál-
nej hudby s cieľom ochrany kultúrne-
ho dedičstva.

Prehliadky sa zúčastnilo šesť zbo-
rov. Počas vystúpení na veľkoplošnej 
obrazovke boli premietané video-
záznamy z pobytu sv. otca Jána Pavla 
II. v meste Dukla. V závere prehliadky 
oficiálni predstavitelia okresu Krosno 
a mesta Dukla poďakovali účinkujú-
cim za obetavé úsilie a neľahkú prácu, 
ktorú vykonávajú v prospech spoloč-
nosti. Poďakovanie patrilo aj všetkým 
rodinným príslušníkom a blízkym, 
ktorí pre toto poslanie majú pocho-
penie. Naše poďakovanie patrí p. 
Grazyne Ostrowskej hlavnej iniciá-
torke všetkých podujatí od ich zrodu. 
Chceme sa poďakovať aj správcovi 
farnosti a organizačnému vedúcemu 
zboru o. Jurajovi Rizmanovi, ktorý sa 
aktívne zúčastnil obidvoch koncert-
ných vystúpení ako sólista, a tiež aj di-
rigentke zboru p. Ľudmile Jakubčovej.

Umelecká rada zboru
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Termín: 18. 07. – 28. 07. 2011
 11. 08. – 21. 08. 2011

SUPER CENA aj počas hlavnej sezóny!!!
posledné miesta

222,- €/os.
kompletná cena, deti zľava!

Cena zahŕňa: 8 x ubytovanie (v izbe je pekný nový nábytok, sociálne zariadenie, TV, 
chladnička, klimatizácia, na každej izbe je balkón), delegát, DPH, poistenie pre prípad 
úpadku CK, autobusová doprava, cestovné poistenie, kúpeľný poplatok. 
Zľavy: deti do 3 rokov bez nároku na lôžko ZDARMA
Stravovanie: individuálne, možnosť využitia 20% zľavy v hotelovej reštaurácii pre ubyto-
vaných v hoteli Elit Kiten.

CK JOMI - Jozef ŠAK je poistená pre prípad insolventnosti v UNION poisťovňa a.s.
Robíme cestovné poistenie do zahraničia v spolupráci s poisťovňou UNION a.s.,

ktorá ponúka svoje služby vo výhodných cenách.

Cestovná kancelária - autobusová doprava
 JOMI - Jozef ŠAK
  090 21 Chotča 137

Info: 0905 790 449, 0907 285 546, 054/742 2263
e-mail: jozef.sak@centrum.sk

Bulharsko – Kiten  Hotel Elit Kiten

Obec Vyšná Olšava, starosta obce
vyhlasuje podľa § 4 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 

samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, 
§ 5 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone prác vo verejnom záujme v znení neskorších 
predpisov a zákona č. 428/2002 Z.z. o ochrane osobných údajov

výberové konanie
na obsadenie funkčného miesta riaditeľa školy:

Základná škola, Vyšná Olšava č. 117, 090 32 Vyšná Olšava
1. Riaditeľ školy musí byť bezúhonný a musí spĺňať tieto kvalifikačné 

predpoklady:
- odbornú a pedagogickú spôsobilosť požadovanú na stupeň a odbor vzdelania pre 

príslušný druh a typ školy stanovenú zák. č. 317/2009 Z.z. v súlade s vyhláškou MŠ 
SR č. 437/2009 Z.z. o kvalifikačných predpokladoch pedagogických zamestnancov 
a odborných zamestnancov

- najmenej 5 rokov pedagogickej praxe,
- absolvovanie prvej kvalifikačnej skúšky alebo jej náhrady podľa § 61 ods. 7 zák .č. 

317/2009 Z.z.
2. Požadované doklady:

- žiadosť o účasť na výberovom konaní,
- štruktúrovaný profesijný životopis,
- notársky overené kópie dokladov o najvyššom dosiahnutom vzdelaní a dokladov 

o absolvovaní prvej kvalifikačnej skúšky alebo jej náhrady,
- písomné potvrdenie o vykonávaní pedagogickej praxe v rozsahu najmenej 5 rokov, 
- výpis z registra trestov (nie starší ako tri mesiace),
- písomne spracovaný návrh koncepcie rozvoja školy,
- písomný súhlas na použitie osobných údajov pre potreby výberového konania.

3. Iné požiadavky:
- znalosť príslušnej legislatívy,
- komunikatívnosť,
- organizačné schopnosti,
- osobnostné a morálne predpoklady,
- spôsobilosť používať slovenský jazyk v úradnom styku.

Ak uchádzač nesplní ktorúkoľvek podmienku stanovenú v bode 1. a 2. tohto 
oznámenia o vyhlásení výberového konania nebude prizvaný a ani sa nemôže zú-
častniť výberového konania podľa § 5 zákona č. 552/2003 Z.z. o výkone prác vo 
verejnom záujme v znení neskorších zmien. 

Žiadosť s požadovanými dokladmi doručte v zapečatenej obálke s označením 
hesla: „Riaditeľ ZŠ, Vyšná Olšava – výberové konanie“ osobne na Obecný úrad vo 
Vyšnej Olšave alebo zašlite poštou na adresu Obec Vyšná Olšava, 090 32 Vyšná Olšava 
v termíne do 6. 7. 2011 do 14.00 hod. Žiadosti doručené osobne alebo aj poštou po 
tomto termíne nebudú akceptované a budú z výberového konania vylúčené. 

Vyhlasovateľ výberového konania si vyhradzuje právo, že školská rada nemusí 
vo výberovom konaní vybrať žiadneho z prihlásených uchádzačov z dôvodu, že žiad-
ny uchádzač nesplní podmienky stanovené v tomto oznámení o vyhlásení výbero-
vého konania, alebo ak žiaden uchádzač nebude vyhovovať vo výberovom konaní, 
a vyhradzuje si právo vyhlásiť nové výberové konanie v súlade s § 5 ods. 8 zákona č. 
552/2003 Z. z. o výkone prác vo verejnom záujme v znení neskorších zmien.

Juraj Kasarda, starosta obce

Mladí zdravotníci zo ZŠ 
Konštantínova to vyhrali

V mesiacoch máj a jún orga-
nizuje SČK súťaže zdravotníkov po 
celom Slovensku. Súťaže v posky-
tovaní prvej pomoci sú prípravou 
na letné prázdniny, kedy si deti 
užívajú leto a môžu sa stať úrazy. 
Najmladší dobrovoľníci a členovia 
SČK sú žiaci ZŠ. Svoje schopnosti 
v poskytovaní prvej pomoci pre-
ukázali na súťaži hliadok mladých 
zdravotníkov (ďalej len HMZ), ktorú 
organizoval Územný spolok SČK vo 
Svidníku 13. 6. 2011. HMZ I získali 
I. miesto (Adriana Semančíková, 
Lucia Kmecová, Matej Saxa, Michal 

Kočiš, Martin Baraník) a HMZ II 
obsadili 8. miesto. Sú vzorom pre 
svojich spolužiakov. Šíria medzi 
nimi nadšenie pre dobrovoľnú 
spoluprácu so SČK, ale hlavne pre 
ochranu ľudského zdravia a života. 
V prípade, že sa niečo stane, vedia 
zachovať rozvahu a poskytnúť po-
moc. Chceme sa poďakovať pani 
Bujdošovej zo záchrannej služ-
by Falk, že našim žiakom urobila 
prednášku z praktickej zdravotníc-
kej prípravy. 

Mgr. Daniela Suchaničová
Mgr. Zuzana Sochová

Tvoríme s deťmi pre deti
V materskej škole Turany nad 

Ondavou sa minulý týždeň v jedno 
krásne popoludnie zišli mamičky detí, 

ktoré ju navštevujú, aby spolu s deťmi 
preukázali svoje kreatívne schopnosti 
pri tvorbe nádherných výtvorov z od-
padového materiálu, ktorý zbierali 
počas celého školského roka. 

Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí 
neváhali a našli si chvíle voľného času, 
aj napriek súkromným záležitostiam 
a prišli medzi nás. Svoje varešky si 

mamičky mohli aspoň na chvíľu vy-
meniť za PVC vrchnáky, rôzne obaly, či 
tiež za rôzne druhy papiera a iný pra-

covný materiál, z ktorého vykuchtili 
ozajstné kreatívne výtvory.

Nádherné práce momentálne 
skrášľujú celý interiér materskej ško-
ly a robia radosť nielen deťom a ich 
rodičom, ale zaujali aj všetkých, ktorí 
navštívili túto materskú školu. 

Mgr. Júlia Sabolová
ZŠ s MŠ Turany nad Ondavou

Odborné vzdelávanie pedagógov a žiakov
Ako sme pred časom informovali 

Stredná odborná škola ( bývalá poľ-
nohospodárska) sa zapojila do dlho-
dobého projektu v rámci poskytova-
nia služieb. Celý projekt je rozdelený 
do niekoľkých etáp, kde pedagógovia 
a žiaci získavajú odborné vedomos-
ti súvisiace s novými technológiami 
v oblasti gastronómie a autoopravá-
renstva. Súčasťou vzde-
lávania bolo školenie 
odborného charakteru 
v Košiciach na tému 
„Kuchárske umenie v 21. 
storočí a zdravá kuchyňa 
= zdravý život“. Počas 
piatich dní sa pedagó-
govia odborných pred-
metov a žiaci zoznámili 
s najnovšími trendmi 
v oblasti modernej eu-
rópskej kuchyne. Ďalšou 
akciou súvisiacou 

s týmto projektom bol baristický kurz, 
ktorý sa organizoval v priestoroch 
školy. Pod odborným vedením skúse-
ných pracovníkov barmanského zväzu 
mali možnosť sa oboznámiť s umením 
pripraviť kávu, ale aj miešanie nápo-
jov. O tento kurz bol nemalý záujem, 
ktorého sa zúčastnili žiaci učebného 
odboru kuchár. PaedDr. Dydňanský
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Malé obce sú v čerpaní 
eurofondov ukážkové

Obce s počtom obyvateľov do 
2 000 na svoj rozvoj aktívne využívajú 
eurofondy. Dokazujú to štatistiky čer-
pania dvoch opatrení zameraných na 
rozvoj vidieka. 

Pôdohospodárska platobná agen-
túra doposiaľ uzatvorila 500 zmlúv 
vo výške takmer 80 000 000 
eur. Tieto financie poslú-
žili obciam na vytváranie 
podmienok pre spolko-
vú činnosť, vzdelávacie 
aktivity a malé investí-
cie pri rekonštrukciách 
rekreačných zón, ihrísk, 
amfiteátrov či autobuso-
vých zastávok. Obce tak v opat-
rení Základné služby pre vidiecke oby-
vateľstvo doposiaľ dokázali vyčerpať 
99,4 % z celkových zdrojov. 

S podobným záujmom sa stretlo aj 
opatrenie Obnova a rozvoj obcí, ktoré 
sa zameriava na rekonštrukciu a mo-
dernizáciu dopravne a vodovodnej in-
fraštruktúry, ale aj investícií do verej-
ného osvetlenia, chodníkov, cyklotrás 

a verejných priestranstiev. V tomto 
opatrení bolo uzatvorených 539 zmlúv, 
ktoré pomohli obciam skrášľovať svo-
je prostredie v celkovom finančnom 
objeme prevyšujúcom 94 000 000 eur. 
Táto čiastka predstavuje takmer 96 % 

čerpanie z balíka určeného na 
rozvoj vidieka v rokoch 2007 

– 2013. 
Ukážkové čerpanie 

v rámci týchto opatrení 
považujeme za dôkaz 
veľmi kvalitných a pro-
spešných projektov, kto-

rými sa malé obce úspeš-
ne pokúšajú zvýšiť kvalitu 

svojho komunitného života. Aj 
napriek malému počtu obyvateľov 
svoju šikovnosť dokazujú energiou, hú-
ževnatosťou a jasnými predstavami. Je 
to zároveň dôkazom opodstatnenosti 
a užitočnosti celého Programu rozvoja 
vidieka. Ten považujeme za nástroj na 
znižovanie regionálnych rozdielov a za-
bezpečovania vidieckej krajinotvor-
by.  Michal Kaliňák, hovorca ZMOS

Divadelné predstavenie v angličtine
Aj tento školský rok sa gymnazisti 

z kvarty, kvinty a I.B tešili na predsta-
venie, organizované Divadelným cen-
trom v Martine. Dňa 25.5.2011 sme sa 
zúčastnili na ich vystúpení „Jack and 
Joe“ v anglicko-slovenskom prevedení 
v sále MsKS v Stropkove.

 Toto divadelné predstavenie bolo 
koncipované ako inscenovaná učebná 
pomôcka. Vtipný príbeh dvoch bratov 
o záchrane života, nabitý akciou, vý-
stižne zobrazuje život v USA. Dej bol 

rozdelený do niekoľkých častí. Každá 
časť bola zameraná na konkrétny gra-
matický jav, Inscenačné intermezzá 
boli vyplnené aj prekladom kľúčovej 
slovnej zásoby, čo bolo vhodné pre 
mladších a menej zdatných angličtiná-
rov. Študentom sa predstavenie veľmi 
páčilo a na hodinách angličtiny roz-
právali nielen o dojmoch, ale dokázali 
zreprodukovať celý príbeh.

RNDr. Ľ. Reiterová
a Mgr. I. Zakovičová

Náš najkrajší výlet
Jún je mesiac, na ktorý netrpezli-

vo čakajú snáď všetci školáci. Nielen 
preto, že sa končí školský rok, ale je to 
aj čas výletov.

Naša trieda IX.A zo ZŠ Mlynská 
Stropkov sa v dňoch 2. - 4. 6. 2011 
zúčastnila školského výletu, ktorý 
sme si starostlivo pripravovali už od 
7. ročníka. Našim cieľom bolo hlav-
né mesto Bratislava a Viedeň. Cestu 
do Bratislavy sme si spríjemnili náv-
števou Lesného skanzenu v Čiernom 
Balogu. Po krátkej prechádzke náuč-
ným chodníkom skanzenu sme zistili 
nielen význam lesa, zoznámili sa s jeho 
obyvateľmi, ale taktiež spoznali dô-
sledky jeho znečistenia. Po starej že-
lezničke sme sa odviezli do Čierneho 
Balogu. Keďže počas prechádzky sme 
riadne vyhladli, obed v reštaurácii 
v Kremničke neďaleko Banskej Bystrice 
nám veľmi chutil. Podvečer sme dora-
zili do cieľa nášho výletu – Bratislavy. 
Ďalší deň sme sa všetci tešili na náv-
števu Viedne, ktorá nás očarila svojimi 

historickými pamiatkami (Schönbrunn, 
St. Sthepansdom a iné), ale aj veľkým 
zábavným parkom – Prater. Vo večer-
ných hodinách sme sa rozhodli pozrieť 
naše hlavné mesto. Prechádzky večer-
nými uličkami mali svoju zvláštnu at-
mosféru. Nezabudnuteľné bolo aj stret-
nutie s našou tenistkou D. Cibulkovou, 
ktorá nás prekvapila svojou skromnos-
ťou a prívetivosťou. Posledný deň sme 
si vyhradili na návštevu najznámejších 
pamiatok Bratislavy. Niektorým z nás 
sa podarilo tiež navštíviť reštauráciu 
UFO nad Novým mostom. Pri krásnom 
letnom počasí sme tak mohli vidieť pa-
norámu Bratislavy z vtáčej perspektí-
vy. Popoludní sme sa unavení, ale plní 
zážitkov vydali na cestu domov. Zažili 
sme krásny výlet, pri ktorom nám pria-
lo aj počasie.

Touto cestou by sme sa chceli 
poďakovať firme Novoplyn Stropkov 
a vedeniu ZŠ Mlynská Stropkov za 
uskutočnenie výletu.

Žiaci IX.A ZŠ Mlynská Stropkov

Najpočetnejší detský maratón Čítajme si...
Dňa 31. 5. 2011 sa už od 9.00 hod. 

do 15.00 hod. konal v Mestskej knižni-
ci maratón čítania. Hlavným organizá-
torom tohto projektu je Linka detskej 
istoty pri SV pre UNICEF. Cieľ projek-
tu však nie je len o lámaní rekordov, 
ale má predovšetkým pritiahnuť deti 
ku knihe. Dieťa, ktoré číta, sa ľahšie 
vyjadruje a zároveň aj komunikuje 
na vyššej úrovni. Mestská 
knižnica sa do tohto užitoč-
ného podujatia zapojila už 
po štvrtýkrát . Veková kate-
gória žiakov bola od 7 do 14 
rokov. Prekonať rekord z mi-
nulého roku sa pokúsilo 109 
žiakov ZŠ Stropkovského 
okresu (ZŠ Hrnčiarska, 
Mlynská, Konštantínova, 
ZŠ a MŠ Kolbovce, Bukovce 
a Havaj). Minuloročný re-
kord bol prekonaný vďaka 
aktivite žiakov a pedagógov 
už spomínaných škôl. Žiaci 
čítali knihu G. Futovej Moja 
mama je bosorka s rados-
ťou v príjemnej atmosfére. 

V tomto roku sa do čítania zapojili aj 
žiaci prvých a druhých ročníkov ZŠ 
okresu. Čítali veľmi pekne a patrí im 
zato pochvala. Celoslovenský rekord 
roku 2011 bol prekonaný. Čítalo 30 
480 detí. Ďakujem pedagógom aj žia-
kom, ktorí podporili tento projekt.

Za MsK vedúca Ľ. Antošová

Žiačky ZŠ Bukovce na celoštátnom kole
V dňoch 17.6. až 19.6.2011 

sa v malej dedinke pri Piešťanoch 
v Prašníku – Dúbrave konalo celoštát-
ne kolo súťaže: Liečivé rastliny. Bola to 
skvelá príležitosť ukázať svoje vedo-
mosti a zoznámiť sa s novými ľuďmi. 

Hneď po príchode sme sa ubyto-
vali a išli sme na slávnostné otvorenie 
súťaže. Už v prvý večer sme začali súťa-
žiť – bolo to aranžovanie. Mali sme po-
mocou košíka vytvoriť vtáčie hniezdo, 
do ktorého sme vložili nami vytvorené 
batikované a domaľované vajíčka. Zo 
začiatku sa nám táto úloha zdala veľmi 
ťažká, no nakoniec sme vytvorili cel-
kom pekné hniezda.

Druhý deň súťaže bol oveľa nároč-
nejší. Najprv sme vypracovávali vedo-
mostný test o liečivých rastlinách, ich 
zbere, príprave a použití. Potom sme 

museli spoznať herbárové položky. 
Najnáročnejšou časťou bolo – už tra-
dične – spoznávanie čajov a sušených 
rastlín, ktoré je potrebné určiť podľa 
chute, farby a vône. V ďalšej časti sú-
ťaže sme poznávali živé prírodniny – 
liečivé rastliny, ktoré rástli v blízkom 
okolí. 

Posledný deň súťaže bol najpríjem-
nejší, pretože sme sa dozvedeli konečné 
výsledky. Naše vedomosti boli ohod-
notené veľmi dobre: Tímea Gojdičová 
7. miesto, Dominika Hanaková 8. mie-
sto, Michaela Bučková 13. miesto, pri-
čom T. Gojdičová získala cenu za najlep-
šie vypracovaný vedomostný test.

Bol to krásny zážitok a chceme si 
ho zopakovať aj na budúci rok.

Tímea, Dominika, Michaela,
ZŠ s MŠ Bukovce
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KNIŽNÝ RAJ
od 1. júla do 31. júla. 

Veľké zľavy kníh už od 2 eur, 
ženské romány, detské knihy 

a iné. 
Pri nákupe kníh nad 10 eur 
získavate darček - knihu za 

0,10 eura.

Christine Féret 
- Fleury

Geneviéve 
Lecourtier
DO SEDLA!

BÚRKA V KLUBE
Blížia sa Via-

noce. Alix sa spolu 
s Jessicou a Leou 
chystá absolvovať 

ďalší stupeň jazdeckej skúšky Galop 
6. Dievčatá intenzívne trénujú a zdá 
sa, že všetko je v najlepšom poriadku. 
Alix dokonca niekoľkokrát pochváli 
i jej mama Helena, majiteľka jazdec-
kého klubu a prísna, nekompromisná 
trénerka. Napriek tomu sa však tri 
dni pred skúškou Helena nečakane 
rozhodne, že Alix na ňu ešte nie je 
pripravená. Prečo ten náhly obrat? 
Alix je presvedčená o tom, že mama 
pred ňou niečo tají...
Kim Edwardsová
STROM V SRDCI

Román Strom 
v srdci je nezvy-
čajný príbeh, 
ktorého ústredná 
myšlienka bola 
inšpirovaná podľa 
skutočnej udalos-
ti. David Henri asistuje pri pôrode 
svojej ženy, a keď neočakávane na 
svet prichádza druhé dieťa, ktoré je 
postihnuté Downovým syndrómom, 
doktor Henry ho zavrhne a chce ho 
odložiť do ústavu. K tomuto rozhod-
nutiu ho vedú jeho vnútorné dôvody, 
ktorými ospravedlňuje ochranu svo-
jej rodiny pred vlastnou minulosťou. 
Dieťaťa sa ujíma sestrička Caroline, 
tajná doktorova ctiteľka, a odsťahuje 
sa s ním na neznáme miesto. Autorka 
rozpráva príbeh rozdelených dvojčiat 
s nerovnakým osudom a s nerovna-
kým štartom do života, ktoré vyras-
tajú v dvoch rozdielnych rodinách, 
a predsa sú spojené istým nepolapi-
teľným fluidom. Tajomstvo, s ktorým 
doktor Henry žije, zanecháva stopy 
na jeho vzťahu k manželke a k synovi, 
vytvára bariéru, cez ktorú sa nevie 
dostať. Strom v srdci je výnimočný 
a emotívny román, plný dejových 
zvratov, ktorý rozpráva o životnom 
šťastí a utrpení. V Spojených štátoch 
amerických vyvolal čitateľský ošiaľ 
hneď po svojom vyjdení a odmenou 
mu bola pozícia číslo jedna v rebríčku 
bestsellerov New York Times. Dnes 
už má svojich fanúšikov po celom 
svete a my sme nesmierne potešení, 
že tento príbeh môžeme sprostred-
kovať aj slovenskému čitateľovi.

Podujatia
1.-31.7. Letný internet (od 

9.00-16.00 hod.) – CVČ, 1.-31.7. 
Premietanie rozprávok a filmov 
(od 9.00-16.00 hod.) – CVČ, 1.-
31.7. Letná tenisová škola - uto-

rok, piatok (14.00- 16.00 hod.) - tenisové kurty, 28.6. Rozprávkové 
kino – CVČ, 29.6. Róma Cup - futbalový turnaj rómskych detí - ih-
risko MŠK

Výstavy
1.-31.7. Veselé farbičky, téma - „Mačka“ – CVČ, 1.-31.7. 

Módny návrhár, téma – „Náramok“ – CVČ, 1.-31.7. Vesmír očami 
detí - CVČ

Módny návrhár
V mesiaci máj 2011 

bola vyhlásená téma – 
„Náramok“. Teší nás, že sa 
vám táto téma páčila a že 
ste sa do tejto výtvarno-
návrhárskej súťaže zapo-
jili. Najkrajšie práce sme 
odmenili vecnými cenami 
a výhercom srdečne gra-
tulujeme! Vyhodnotenie 
najlepších módnych 
návrhárov:

I. kategória: 1. - 5. 
ročník: 1. miesto: Ingridka 

Bokšanská - ZŠ Duplín, 2. miesto: Lívia Ducárová - ZŠ Chotča, 3. 
miesto: Natália Halajová - ZŠ Hrnčiarska, 3. miesto: Maroš Litecký 
- ZŠ Miňovce

II. kategória: 6. - 9. ročník: 1. miesto: Marek Bartko - ZŠ 
Bukovce, 2. miesto: Nikola Kurejová - ZŠ Bukovce, 3. miesto: 
Štefánia Bučková - ZŠ Bukovce

Milí žiaci a žiačky. Táto súťaž sa v tomto školskom roku končí. 
Ďakujeme Vám za veľa krásnych a originálnych módnych návrhov. 
Tešíme sa na nový školský rok a na vaše módne návrhy. Prajeme 
Vám krásne a veselé prázdniny.

VESELÉ FARBIČKY
V mesiaci máj 2011 bola 

vyhlásená téma „Mačka“. 
Okresnej výtvarnej súťaže sa 
zúčastnili žiaci 1. – 4. ročníka ZŠ. 
Rôznymi výtvarnými technikami 
zhotovili zaujímavé výkresy, kto-
ré zdobia naše nástenky.

Vyhodnotenie: 1. miesto: 
Katarína Marcinová - ZŠ 
Hrnčiarska, 2. miesto: Bibiána 
Smolejová - ZŠ Havaj, 3. miesto: 
Angela Vatraľová - ZŠ Duplín

Malú pozornosť za pek-
né obrázky získavajú: Antónia 
Rudyová - ZŠ Chotča, Marek Bartko - ZŠ 

Bukovce, Kamila Siváková - ZŠ Hrnčiarska, Anastázia Olčáková - ZŠ 
Vyšná Olšava, Viktória Šmajdová - ZŠ Miňovce

Milí žiaci 1. - 4. ročníka ZŠ, naša súťaž sa v tomto školskom 
roku končí. Veríme, že sa Vám páčila. Prajeme Vám veselé prázdni-
ny. Tešíme sa na Vaše kresbičky v novom školskom roku.

Farebné tabule
Pred koncom školského roku sme dňa 21. 6. 2011 v ABC CVČ 

privítali deti z DDBM na tvorivé dopoludnie. Utorkové dopolud-
nie si prišli spestriť deti kreslením rôznych motívov na tabule. Deti 
kreslili rôzne zvieratká, lesy, kvety, lúky, snažili sa zobraziť celý svet 
okolitej prírody i keď ho nevnímajú taký, aký je v skutočnosti. Ony 
majú svoj svet a každý sa snažil zaujať svojou kresbou, mať tú naj-
krajšiu a dostať odmenu. Nám sa ale veľmi páčili všetky kresby, tak 
sme nakoniec odmenili všetkých maliarov. DDBM sa chceme veľmi 
pekne poďakovať za aktívnu spoluprácu počas celého školského 

Rubrika pripravená v spolupráci
s kníhkupectvom HVIEZDOSLAV

roka, aj v rámci krúžkovej činnosti. 

Letná tenisová škola
Koncom mája sa začala Letná tenisová škola, ktorá je v progra-

me letných aktivít organizovaných ABC CVČ v Stropkove. Je to úplne 
nová činnosť, ktorú môžu deti a mládež v našom meste takto orga-
nizovane vykonávať. Pedagógov teší záujem a entuziazmus s akým 
sa naša mládež do tohto krásneho športu pustila a veria, že im táto 
zanietenosť vydrží a budú aj naďalej využívať túto možnosť aktívne-
ho trávenia voľného času.
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Minulú stredu darovali krv na HTO vo Svidníku títo bez-
príspevkoví darcovia krvi: Jaromír Vanda (5. odber), Michal 
Štefanisko (47.), Ing.Mgr. Ľubica Kseničová (3.), Ivan Bochnovič 
(27.), Peter Bochnovič (17.) - všetci zo Svidníka, Milan Jakubčo 

(57.), Roman Jakubčo (prvodarca), Pavol Vrabeľ (prvodarca), Pavol Ko-
lesár (prvodarca) - všetci zo Stropkova, JUDr. Ján Janoško (43.) - Giral-
tovce, Ing. Marcel Čačo (3.) - Brezovica, Ing. Michal Ošust (prvodarca) 
- Huta, Pavol Šidelský (5.) - Radoma, Miloš Hnát (34.) - Dobroslava, Ma-
rek Vavrek (59.) - Kalnište, Lukáš Sivák (7.) - Lomné, Jozef Špirňák (29.) 
- Miňovce, Martin Ragan (2.), Klaudia Raganová (2.) - obaja z Kurimky, 
Simona Radomská (6.) - Radoma-Hradisko, Júlia Zajacová (2.) - Turany 
n/Ondavou, Martin Cina (prvodarca) - Cernina.

Minulú stredu darovali krv v Giraltovciach (NTS Prešov) títo bez-
príspevkoví darcovia krvi: Mgr. Ján Rubis (41. odber), Andrea Janovi-
čová (18.), Vladimír Líška (11.), Juraj Šima (17.), RNDr. Stanislav Macák 
(8.), Ing. Ján Čabala (2.), Peter Kolesár (prvodarca), Zuzana Mazurová 
(prvodarkyňa), Jarmila Vaňková (prvodarkyňa), PhDr.Lucia Imreová, 
MPH (prvodarkyňa) - všetci z Giraltoviec, Patrik Miklič (5.) - Prešov, 
Monika Pavúková (prvodarkyňa) - Želmanovce, Dominika Billá (prvo-
darkyňa) - Lascov, Eva Bajkušová (prvodarkyňa) - Kuková, Peter Mikitka 
(prvodarca) - Marhaň, Adriána Gočová (2.) - Breznica, Ján Leško (4.), 
Viktória Jadlovská (2.) - obaja z Lúčky, Radka Klimíková (2.) - Valkovce, 
Emília Jadlovská (3.) - Kobylnice.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

PRACOVNÉ PONUKY

Agentúra TIMEA - práca v Anglicku 
a ČR pre ženy, mužov a páry.

Tel.: 0904 891 941

* Prijmem paličov. Práca v ČR. Tel.: 
0908 637 550.
* Prijmeme krajčírku do chránenej 

dielne. Tel.: 0949 295 969.
* Prijmeme predavačku do potravín 

(ZŤP). Tel.: 0949 295 969.
* Reštauračné zariadenie prijme 

pomocnú kuchárku. Tel.: 0910 924 

Spoločnosť JP PRODUKTION s.r.o. 
prijme konštruktéra, znalosť an-
glického jazyka nevyhnutná. 
Platové podmienky dohodou. 
Práca v Stropkove.
Tel.: 0904 154 364

895.
* Prijmeme tesárov na mosty do 

Poľska. Tel.: 0903 612 659, 0911 
802 456.
* Hľadám prácu po ukončení RD. 

Tel.: 0908 844 593.
* Rakúsky spolok hľadá zdravotné 

sestry. Tel.: Košice 0905 692 498.

Prijmem zámočníkov a zváračov
na prácu v ČR. 

Tel.: 0907 200 036

Riaditeľstvo ZŠ, Mlynská 697/7, 091 01 Stropkov
pozýva rodičov a širokú verejnosť na slávnostnú akadémiu, 

ktorá sa uskutoční pri príležitosti ukončenia školského roka 20010/2011

v stredu 29. júna 2011 o 17.00 hod.
v MsKS Stropkov.

Súkromná základná umelecká škola v Stropkove hľadá pedagógov 
pre tanečný a hudobný odbor: hudobná teória, gitara, husle, keyboard, 
klavír, akordeón, bicie. Kontakt: 0918 545 671, janabilec@g.mail.com

Pozvánka do Breznice
Starosta obce Breznica a poslanci Obecného zastupiteľstva pozývajú 

všetkých občanov obce Breznica, jej rodákov, ako aj občanov zo široké-
ho okolia na kultúrno-športový deň obce Breznica, ktorý sa uskutoční 
dňa 2. 7. 2011 (sobota) na futbalovom ihrisku v Breznici. 

Program kultúrno - športového dňa:
15.30 - 17.00 - športové hry detí, pre deti je pripravená sladká odmena 

a lístky na skákačku 
17.00 - 19.00 - futbalový zápas breznických veteránov, spoločná večera 

pri ľudovej hudbe 
19.00 - do rána - ľudová veselica, hrá skupina LEGO

O občerstvenie pre všetkých postarané. Všetci ste srdečne vítaní!!!
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PLASTOVÉ 
OKNÁ

6-komorové
za cenu

5 komorových
OVERENÁ KVALITA za SUPER CENY

VCHODOVÉ DVERE
v cene od 265,- €

INTERIEROVÉ DVERE
v cene od 45,- €

AKCIA
50% zľava na montáž
50% zľava na žalúzie

www.damijo.skDAMIJO KOMPLET s.r.o.
SVIDNÍK
ul. Sov. hrdinov 151/9
Tel.: 054/752 4094
 0905 409 727
E-mail: damijo@post.sk

BARDEJOV
Radničné nám. 10
Tel.: 054/470 6773
 0918 515 456
E-mail: damijobj@post.sk

PREŠOV
ul. Levočská 1
Tel.: 051/778 3259
 0918 390 163
E-mail: damijopo@post.sk

CD a DVD
média

od 20 centov

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

INTERNET ADSL – AKCIA:
Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 2048 kbit/s za 
12,50 €/mesiac, 2560 kbit/s za 15,50 €/mesiac, 3584 kbit/s 
za 19,50 €/mesiac počas celej doby viazanosti (18 mesiacov).

SUPER AKCIA:
značkový 19“ LCD monitor LG len za 87,- €
tlačiareň CANON ip4850 – potlač aj CD, DVD len za 31,- €

Všetko na splátky len 10,- € mesačne

NOTEBOOK TOSHIBA C660 s WINDOWS 7 
TOSHIBA P6200 (2,13 GHz), 15,6” HD(LED), 4G RAM,
320 GB, VGA Intel, DVD RW, WIFI, CAM,
BLUETOOTH, W7 HP         V super cene za 369,- € !!!

0904 222 196
www.ekomvplasty.sk

na mieru podľa Vašich potrieb

ČISTIARNE ODPADOVÝCH VÔD
montáž - dovoz - servis - záruka

Vysoká kvalita, nízka cena
vodomerné šachty•	
žumpy•	
septiky•	
rôzne	nádrže	na	•	
vodu, obilie a pod.

Ďalej ponúkame:

PIZZA ZUZANA

PRAVÁ TALIANSKA PIZZA

Kontakty:
0902 108 005
0948 321 800
0915 327 300
054 752 0846

E-mail: zuzana@pizzazuzana.sk
www. pizzazuzana.sk

Donášková služba zdarma
Mimo mesta pri kúpe viac ako 3 pizze

Zuzana Hajduková, Mierová 2197/47, 089 01 Svidník

Pozvánka na letné kúpalisko
SLUŽBA mestský podnik Stropkov Vás pozýva na Letné kúpalisko 

v Stropkove v letnej sezóne 2011, otvorené od 25. 6. 2011. Prevádzková 
doba bude podľa počasia denne od 9.00 do 19.00 hod. Vstupné do areálu 
kúpaliska:

Dospelí 2,20 €
Deti od 3 rokov 1,20 €
Deti do 3 rokov zdarma
nočné kúpanie 1,50 €
seniori nad 65 rokov 1,50 €  Tešíme sa na Vašu návštevu.



12 Spektrum27. jún 2011

Zateplenie budov, sadrokartóny,
stierky, omietky, výmena okien,
dlažby, obklady, podlahy, maľby,
bytové jadrá, chodníky, zámkove 

dlažby, všetko za super ceny
- rýchlo a kvalitne -

Tel.: 0908 344 443,
Tel.: 0907 555 098,
Tel.: 0907 535 862.

tis. km, r. v. 2003. Cena dohodou. 
Tel.: 0917 122 359.
* Predám Š-Felícia r.v. 96, 1,3 ben-

zín, ťažné zariadenie, v dobrom 
stave, garažované, cena dohodou. 
Tel.: 0918 573 436.

RÔZNE
* Móda RIDA TOTÁLNY VÝPREDAJ 

- 70 %!
* Ponúkame kompletnú údržbu 

zelene. Tel.: 0907 307 175.
* Sadrokartón, omietky, stierky, 

obklady, dlažby a iné stavebné 
práce. Tel.: 0903 619 470.
* Robím gélové nechty. Cena 13,- 

€. Tel.: 0904 669 991, 0908 248 
183.
* Obklady prírodným kameňom. 

Tel.: 0944 524 324.
* Obkladačské a murárske práce, 

pokládka zámkovej dlažby + ubitie 
podkladu. 5,50 €/m2. Tel.: 0944 524 
324. 
* Dovoz piesku, štrku, kameniva 

a realizácia strojových betónových 
poterov. Lacno. Tel.: 0948 300 988. 
* Ponúkam predaj a opravy kotlov 

+ kúrenie a voda. Tel.: 0905 824 
033.
* Ponúkam osobnú prepravu od 

1 do 20 osôb minibusmi a nákl. 
dopravu do 2 t, aj zahraničie. 
Cena od 0,40 €. Kuriérske služby. 
Odťahová služba. Tel.: 0905 824 
033. 

DARUJEM
* Darujem interiérové dvere. Tel.: 

0905 832 871.

* Kúpim 2, alebo 3-izbový byt. Tel.: 
0911 355 424.
* Predám 3-izbový byt. Tel.: 0903 

756 101.
* Dám do prenájmu predajňu po-

travín pri nemocnici alebo voľné 
priestory. Tel.: 0949 295 969.
* Predám 60-árový pozemok na 

Domaši. Inžinierske siete. Predaj 
možný v celku aj po častiach. Tel.: 
0905 507 077, 0903 612 172.
* Dám do prenájmu 3-izbový byt. 

Tel.: 0904 630 147.
* Dám do prenájmu 1-izbový byt v 

Stropkove. Tel.: 0949 582 165.
* Dám do prenájmu priestory na 

podnikanie v Stropkove o rozlohe 
200m2. Tel.: 0907 970 487. 
* Prenajmem garáž na Hrnčiarskej 

ulici. Tel.: 0904 125 545.
* Predám 2,5 izbový byt v 

Stropkove na Hlavnej ulici. Tel.: 
0908 635 695.
* Predám rozľahlý stavebný po-

zemok Stropkov - Sitníky. Volať po 
17.00 hod. Tel.: 0905 763 411.
* Predám stavebný pozemok Nová 

Kelča, 5,5 árov, cena 10 000,- €. 
Tel.: 0903 696 966.
* Predám RD+prístavba na 31 

ároch v Bokši. Cena 40 000,- €. Tel.: 
0949 558 654.
* Predám alebo dám do prenájmu 

rodinný dom na Chotčanskej ulici. 
Tel.: 0902 383 628.

AUTO-MOTO
* Predám VW BORA 1,4, r. v. 2003. 

Cena dohodou. Tel.: 0905 966 678.
* Predám GOLF COMBI 1,9 Tdi, r. v. 

97. Tel.: 0905 326 240.
* Predám Š-1203, aj na ND. Cena 

dohodou. Tel.: 057 739 2239.
* Predám malotraktor s vlečkou. 

Cena dohodou. Tel.: 0915 174 097.
* Predám Škodu Felíciu, r. v. 

12/1995, cena dohodou. Tel.: 0918 
981 438.
* Predám PEUGEOT 307, 1,6, 170 

PREDÁM
* Predám šteniatka yorkshirského 

teriéra za 150 eur, očkované k od-
beru ihneď. Tel.: 0904 656 320.
* Predám svadobnú vestu. Tel.: 

0944 386 023.
* Predám nábytok do chlapčenskej 

detskej izby. Tel.: 0907 636 874.
* Predám šteniatka Labradora, 

bez PP, odber možný od 1. 7. 2011, 
cena 70,- €. Tel.: 0918 690 368.
* Predám lacno poschodovú sklá-

paciu posteľ. Tel.: 0903 064 613.
* Predám bicykle za veľmi výhod-

nú cenu vo výbornom stave. Tel.: 
0907 970 487.
* Predám šamot tehlu búraciu, 

sklo 3 50 x 150 - 10 ks, zváračku 
turbo na 220 V a rezačku na železo 
a 2 ks predajných pultov so sklom. 
Tel.: 0905 302 506.

NEHNUTEĽNOSTI
* Predám rodinný dom v centre 

mesta. Cena 50 tis. eur. Tel.: 0917 
308 127, 0907 917 904.

OBČIANSKA INZERCIA

Ponúkame na predaj alebo pre-
nájom nehnuteľnosť v Stropkove 
– časť Sitník, vhodnú na podni-
kateľské účely. Objekt má 400 m2 
podlahovej plochy a parkovisko. 
Celková výmera pozemku: 850 m2.

54 000,- €
www.escan.sk
0911 173 525

bedronova@escan.sk

Prenájom náradia.
Tel.: 0915 948 791

*V centre mesta* 2,5-izb. tehlový byt v Stropkove 30 500,- €
*Iba u nás* 4-izb. čiastočne prerobený byt v Stropkove 40 500,- €
*Výhodne* 3-izb. byt s garážou v Stropkove 40 000,- €
*Novinka* 3-izb. byt v Bukovciach 14 800,- €

*Lacno* Chata „Pod vlekom“ 11 500,- €
*Výhodná kúpa*   Chata s výhľadom na Domašu - N. Kelča 60 490,- €
*Rekreačne* Rodinný dom v obci Varechovce   6 000,- €
*Vidiecky* Rodinný dom v tichom prostredí Šandal 36 000,- €

Poschodový RD v blízkosti centra mesta   46 990,- €

** Akčná ponukA ** obchodné priestory na prenájom 160 m2/700,- €

Ulica Matice slovenskej
091 01 Stropkov

Tel.: 0948 228 070
(oproti vstupu na klzisko)

Viac na www.archeus.sk

Predám dvojpodlažný podpivničený rodinný dom v Stropkove, postavený 
na 8,94-árovom pozemku. Dom je po rekonštrukcii. V každej izbe sú pláva-
júce podlahy, vo vstupnej chodbe a v pivničných priestoroch je dlažba. Na 
prízemí je priestranná, z dvoch izieb spojená obývacia izba aj s kozubom, 
ďalej kuchyňa, spálňa, kúpeľňa s vaňou a sprchovacím kútom a samostat-
né WC, na poschodí je tiež kúpeľňa s WC a tri izby. Na prvom poschodí sa 
nachádza aj menšia krytá terasa. Na pôvodných oknách sú vonkajšie žalú-
zie. Garáž je s domom spojená osobitnými dverami. Tel.: 0911 173 525.

Pôžičky pre zamestnaných, dôchod-
cov aj výsluhových dôchodcov.

Aj pre opatrovateľky v Rakúsku.
Tel.: 0915 474 082

Slovenský Červený kríž, územný 
spolok Svidník ponúka na pre-
nájom voľné nebytové priestory 
(2 miestnosti) v AB budove na ul. 
Sovietskych hrdinov 200, na 5. po-
schodí o celkovej výmere 36 m2.
Tel.: 0903 558 941, 054/752 1396

* ***********************

Stropkov nám. SNP 1 – v budove starej pošty na 1. poschodí
Tel.: 0915 964 114, 0915 964 816, e-mail: lureta@centrum.sk

www.lureta.sk,    www.topreality.sk,    www.reality.sk
Výhodne od Vás ODKÚPIME vašu nehnuteľnosť, aj zadĺženú.

Potrebujete stavať, rekonštruovať alebo kupovať nehnuteľnosť?
Ponúkame úvery s úrokom 3,9 % aj bez preukazovania príjmu až do 85 % znal. posudku

Aktuálna ponuka všetky nehnuteľnosti sú na www.lureta.sk
3-izb. byt s balkónom na 5/8 posch. o výmere 73 m2 + garáž o výmere  23 m2

  Najaktuálnejší  ULTRA LAST MINUTE 
vyhľadávač dovoleniek zľava až 40- 65% 

KLIKNI na www.lureta.sk / cestovná agentúra

Egypt - Taba 09. 07. - 12 dní – All od 398,- €
Bulharsko - bus - 01. 07. – 12 dní od 189,- € komplet cena

!!!Všetky Deti zdarma!!!

Hľadáme staršie rodinné domy 
v Stropkovskom okrese.

Tel.: 0911 173 525

Sadrokartonárske 
práce

- priečky
- stropy
- podkrovia

Milan STAŠKO,
Nový riadok 334/5,
091 01 STROPKOV

Mobil: +421 907 681 267
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Sekretariát:
- oznamuje FO 

OOFZ Svidník, že tabuľ-
ky, výsledky, strelcov 
gólov, ŽK, ČK nájdu 

na stránke: www.vysledky.futbalo-
vekluby.sk

ŠTK OOFZ:
1. Schválila výsledky a priebeh 

26. kola I. triedy dospelých , 18. kola 
II. triedy dospelých, 26. kola doras-
tu a 16.kola žiakov.

2. a) Aktív ŠTK sa uskutoční 
dňa 4.7.2011 o 18.00 hod. v zaria-
dení U richtára (budova MSÚ) vo 
Svidníku. Programom je vyhod-
notenie uplynulého a vyžrebo-
vanie nového súťažného ročníka 
2011/2012.

b) Prihlášku, ktorá bola klubom 
zaslaná poštou, žiadame vyplnenú 
zaslať na ŠTK OOFZ do 1.7.2011. 
V prípade nezaslania Prihlášky do 

Úradná správa č. 35. zo dňa 22. júna 2011
súťaže nebude príslušné družstvo 
zaradené do súťaží OOFZ.

c) V zmysle uznesenia Rady 
OOFZ je u štartu družstva dospe-
lých v I. triede OOFZ povinnosť mať 
v riadnej dlhodobej súťaži zaradené 
1 mládežnícke družstvo. Bez splne-
nia tejto podmienky nebude druž-
stvo dospelých zaradené do I. triedy 
OOFZ.

d) Pre stanovenie žrebovacieho 
čísla platia nasledovné kritériá:
- nadväznosť možnosti predzápasov 
dorast – dospelí
- dátum došlej prihlášky
- Termíny jednotlivých kôl: - jesen-
ná časť: I. trieda, II. trieda – začia-
tok 7. 8. 2011 a ďalej víkendy
- jarná časť: I. trieda – začiatok 
8. 4. 2012 , ukončenie 17. 6. 2012

II. trieda – začiatok podľa počtu 
družstiev, ukončenie 17. 6. 2012
- mládežnícke súťaže (žiaci, dorast) 

začnú svoje súťaže podľa počtu 
účastníkov a hracieho systému.

e) Žiadame FO o zodpovedné 
vyplnenie Prihlášok – žrebovacích 
čísel, údajov do adresára z dôvodu 
písomného styku s FO. Zároveň žia-
dame všetky FO, aby zabezpečili ich 
účasť na Aktíve ŠTK OOFZ.

f) Pozývame staronové , prípad-
ne novovzniknuté FO na účasť na 
Aktíve ŠTK OOFZ.

3. ŠTK kontumuje:
- I. trieda žiaci: Radoma – Chotča 

0:3 kont.
- I. trieda žiaci: V. Mirošov - 

Miňovce 0:3 kont.
DK OOFZ:
1. Trestá hráča FO Hrabovčík 

Maroš Bľacha, č. RP 910116 za-
stavením činnosti na 2 stretnutia 
podmienečne na dobu 5 mesiacov 
podľa DP 1/4a, od 22. 6. 2011, popl. 
2,-EUR.

2. Trestá hráča FO Sitníky Jozef 
Kovalčík, č.RP 600822, zastavením 
činnosti na 2 stretnutia podmie-
nečne na dobu 5 mesiacov podľa 
DP1/4a od 22. 6. 2011, poplatok 
2,-EUR.

3. Trestá hráča FO Maroš 
Čakurda, č.RP 790910 zastavením 
činnosti na 1 stretnutie nepod-
mienečne od 22.6.2011 podľa 
RS/8h,poplatok 2,-EUR.

4. Trestá FO Radoma, žiaci za 
nenastúpenie na zápas Radoma - 
Chotča pokutou 34,- EUR.

5. Trestá FO V. Mirošov, žiaci za 
nenastúpenie na zápas V. Mirošov 
-Miňovce pokutou 34,- EUR.

KR a D OOFZ:
1. Obsadenie R na turnaj 

v Stročíne – Memoriál S. Popika 
a L. Ryznera- 2. 7. 2011 o 9.30 hod. 
Vitko, Suchanič, Maruščák.

OOFZ Svidník

Liga majstrov nešportových tried
Futbal a ZŠ Mlynská v Stropkove 

patria k sebe. Už niekoľko rokov sú 
na tejto škole vytvorené športové 
triedy, v ktorých sa vychovávajú 
mladé futbalové nádeje. Zapájať sa 
do rôznych športových aktivít majú 
príležitosť aj žiaci z klasických tried. 
V tomto školskom roku sa uskutoč-
nil 2. ročník Ligy majstrov nešpor-
tových tried, ktorú zorganizovalo 
Školské stredisko záujmovej činnos-

ti pri ZŠ Mlynská v Stropkove. Do 
súťaže sa zapojilo 16 tried.

Súťažné kategórie: kategória: 4. 
– 5. ročník, kategória : 6. – 7. ročník, 
kategória: 8. – 9. ročník

Zápasy sa odohrávali v popo-
ludňajších hodinách na futbalovom 
ihrisku s umelou trávou. Spolu sa 
odohralo 30 zápasov.

Vyhodnotenie súťaže:
1. kategória: 1. miesto 5. A, 2. 

miesto 4. A, 3. miesto 5. B 

Najlepší strelec Jakub Preksta 5. 
A - 15 gólov

2. kategória: 1. miesto 7. B, 2. 
miesto 7. A, 3. miesto 6. A

Najlepší strelec Lukáš Štefanišin 
7. B - 11 gólov 

3. kategória: 1. miesto 9. A, 2. 
miesto 8. A, 3. miesto 8. B 

Najlepší strelec Matej Bičej 9. A, 
Dominik Kmiť 9. A - 5 gólov

Najlepšie triedy a jednotliv-

ci budú odmenení na slávnostnej 
akadémii k ukončeniu školského 
roka, ktorá sa uskutoční 29. 6. 2011 
v Mestskom kultúrnom stredisku 
v Stropkove. Futbalisti za svoje vý-
kony dostanú diplomy a poháre. Pre 
najlepších strelcov sú pripravené 
pekné športové trofeje.

Víťazom blahoželáme a všetkým 
súťažiacim vyjadrujeme pochvalu za 
slušné športové zápolenie. 

Alžbeta Gojdičová

Turnaj najmladších futbalových nádejí
V sobotu od rána si na 

stropkovskom hlavnom 
ihrisku zmerali sily naj-
mladšie talenty do 6 rokov 

z Košíc, Prešova a samozrejme naši. 
Každé družstvo odohralo 4 zápasy 
a o vzrušujúce momenty nebola 
núdza. Skupina rodičov a priateľov 
trpezlivo povzbudzovala a každú 
peknú akciu odmenila potleskom. 
V tomto turnaji nebolo poraze-
ných, keďže sa všetci snažili hrať 
fair play a streliť čo najviac gólov. 

Pri konečnom zúčtovaní sa každé 
družstvo tešilo z pohára, diplomu, 
detského šampanského a sladkostí, 
ktoré pre nich pripravili organizá-
tori z radov rodičov. Prvé miesto 
získali chlapci z FAMT Prešov, druhí 
boli futbalisti MŠK Stropkov a tretí 
z Junior Košice. 

Zostava MŠK Stropkov: 
Durkoš, Danko M., Danko D.,Kmiť, 
Ľuľa, Malačina, Šeršeň, Reiter, 
Konár, Bodnár, Rapáč, Gajdoš, 
Marčišin, Cap   ĽR
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Skončila sa medziokresná stolnotenisová sezóna 2010/11
Záverečným tur-

najom TOP 32, kvalifi-
káciami o postup do IV 
ligy skupiny šarišsko-
dukelskej a konferen-

ciou konanej z príležitosti 40 rokov 
organizovaného stolného tenisu 
v okresoch Svidník a Stropkov sa 
skončil súťažný ročník 2010/11.

Do medziokresnej stolnoteni-
sovej súťaže sa prihlásilo 12 účast-
níkov. Najlepšie sa darilo stolným 
tenistom JMC Lužany pri Topli, kto-
rí počas celej sezóny podávali naj-
stabilnejšie výkony. Z odstupom 
štyroch bodov za víťazmi skončila 
Brusnica . Tieto dve družstva sa 
zúčastnili aj kvalifikácie do IV ligy. 
Lepšie sa darilo Lužančanom , kto-
rí si z druhého miesta zabezpečili 
účasť vo štvrtej lige. Tretie miesto 
získali stolní tenisti zo Svidnički. 
Štvrtá priečka patri Staškovciam 
.Na piatom a šiestom mieste 
skončili Svidnícke družstva Centrál 
„D“ a Centrál „C“. Siedma pozícia 
pripadla Stropkovu „C“ Bokša. 
Stolní tenisti z Breznice obsadi-
li ôsme a STOP Oľšavka deviate 
miesto. Posledné tri miesta patria 
v poradí STMK Stropkov – Tisinec 
„D“, GS V. Hrabovec a TJ Radoma.. 
Podarili sa nám v tomto ročníku 
rozbehnúť školskú ligu, nie z veľ-
kým počtom školských družstiev, 
ale o to zväčším elánom, nasade-
ním a bojovnosťou zúčastnených 
chlapcov a dievčat. Liga bola roz-
delená na Svidnícku a Stropkovskú 
časť. Vo Svidníckej skupine sa stre-
tli Spojená škola Svidník „A“ a „B“, 
ZŠ Okrúhle a ZŠ Cernina „A“ a „B“. 

V Stropkovskej skupine súťaži-
li ZŠ Konštantínova Stropkov, ZŠ 
Mlynská Stropkov a ZŠ Bukovce. 
Do záverečného turnaja , ktorý sa 
uskutočnil v Mestskej športovej 
hale v Stropkove sa prebojovali 
ZŠ Konštantínova, ZŠ Mlynská , ZŠ 
Cernina „A“ a ZŠ Okrúhle, a v ta-
kom poradí bolo aj celkové umiest-
nenie. Pevne verím, že v ďalšej 
sezóne sa počet družstiev školskej 
lige ešte zvýši. 

OOSTZ Svidník v uplynulom 
ročníku v rámci okresov Svidník 
a Stropkov organizoval majstrov-
stva jednotlivcov v mládežníc-
kych a mužských kategóriách 
a tak isto záverečný turnaj TOP 
32. Všetky tieto akcie sa uskutoč-
nili v telocvični Spojenej školy vo 
Svidníku. Potešením pre zväz je 
fakt , že u mládeže boli zastúpené 
všetky kategórie. U najmladších 
a mladších žiakov sa majstrom stál 
Patrik Stadther zo ZŠ Karpatská 
Svidník. V kategórií starších žia-
kov je majstrom Tomáš Dubec 
a v doraste Lukáš Kostelník, obi-
dvaja zo stolnotenisového od-
dielu ŠŠK Centrál Svidník Mužom 
kraľuje v roku 2011 Tomáš Dubec. 
Víťazom TOP 32 sa stál Tomáš 
Noga z STO Svidnička. Stolný tenis 
v ondavskej úspešne reprezentuje 
aj STO Miňovce , ktorý má svoje 
ženské družstvo v extralige a v tej-
to sezóne dokonca v superlige.

Vyvrcholením sezóny bola 
konferencia OOSTZ konaná pri prí-
ležitosti 40 rokov organizovaného 
stolného tenisu v okresoch Svidník 
a Stropkov .Na tejto slávnostnej 

akcií boli ocenení dlhoroční funk-
cionári a hráči OOSTZ . Pamätnú 
plaketu za dlhodobú propagáciu 
a rozvoj stolného tenisu v okre-
soch Svidník a Stropkov si pre-
vzali: Štefan Kochan, Ing. Milan 
Ďžubák, MUDr. Zdenek Zelenka 
, Dušan Friga, Ladislav Jurko, 
Vladislav Sluk, Jozef Šteľmach, 
Štefan Vaško, Ján Šafranko, 
Ján Hurný, Milan Čobirka ,Ing. 
Michal Malina, Michal Hocko,Ing. 
Miroslav Sabol. Pamätnú plake-
tu za dlhoročnú hráčsku aktívnu 
činnosť v stolnom tenise v okre-
soch Svidník a Stropkov: Mgr. 
Michal Grešlik, Jozef Kuriľak, Ján 
Bunda, Ján Homza, Ing. Ján Kosár, 
Milan Pettrík, Jozef Radomský, 
Vladimír Kosť, Ing. Michal Serafín, 
Mgr. Andrej Dudáš, Michal Kosť, 
Ing. Ján Stolárik, Ing. Milan 
Jagerský, Štefan Maťaš, Jozef 
Bedruň, Marián Bujdoš, Jaroslav 
Hutňan, Ing. Jozef Tirer, Eduard 
Kočiš, MUDr. Andrej Halčik, Ján 
Dančišín.

Táto konferencia bola zároveň 
aj volebnou na ktorej bol zvo-
lený terajší predseda Miroslav 
Kurečko na ďalšie štvorročné ob-
dobie. Členmi výboru sú aj naďalej 
Marián Bujdoš a Marián Gdovin. 

Celá sezóna 2010/11 sa niesla 
v športovom a priateľskom duchu 
o čom svedčí aj fakt, že výkonný 

výbor nemusel riešiť ani jednu 
sťažnosť resp. protest. Spokojnosť 
bola aj z nahlasovaním výsledkov 
po stretnutí. Disciplinovanosť 
klubov v tomto smere prispe-
la k tomu, že už v pondelok ste 
mohli mať kompletný výsledkový 
servis v okresných novinách.

Nový ročník stolnotenisovej 
sezóny by sa mal začať začiatkom 
októbra, ale predsezónny aktív sa 
uskutoční začiatkom septembra. 
Presný dátum bude zverejnený 
v týždenníkoch Poduklianské no-
vinky, Dukla a Spektrum a na inter-
netovej stránke www.vsstz.sk. VV 
OOSTZ verí, že v sezóne 2011/12 
privíta znovu doterajších, ale aj 
nových účastníkov stolnoteniso-
vej súťaže. 

OOSTZ vyslovuje poďakova-
nie za pomoc pri organizovaní 
rôznych stolnotenisových súťaží: 
Spojenej škole vo Svidníku, ŠŠK 
Centrál Spojená škola Svidník, 
Milanovi Períkovi, Mikulášovi 
Vasiľovi, p. Pecuchovi Stropkov, ŠK 
Bokša, II. ZŠ ul. Mlynská Stropkov, 
Jurajovi Maťašovi – pekáreň 
Šandal, Jánovi Vargovi – Mäso 
ESO Stropkov a všetkým ktorý sa 
akoukoľvek formou podieľali na 
samotných podujatiach.

Predseda OOSTZ,
Miroslav Kurečko

Futbalová exhibícia 
v Tisinci

Obecné zastupiteľstvo, Futbalový klub Ondava 
a Únia žien v Tisinci pozývajú na sobotu, 9. júla, širokú 
verejnosť, fanúšikov futbalu a dobrej zábavy na špor-
tovo-kultúrny deň na obecnom futbalovom štadióne. 

Program podujatia: 
9.00 hod. športové súťaže pre deti a dospelých
13.00 hod. futbalový zápas žien Mušketierky Šariša (FAMT Prešov 

+ Stropkov) vs. Podkarpatské sokolky (MUKS Sokół 
Kolbuszowa Dolna - Poľsko)

15.00 hod.  zábavná skupina Drišľak
17.00 hod. futbalový zápas starých pánov Tatran Prešov – Sparta 

Praha (predstavia sa bývalí futbaloví velikáni z federálnej 
ligy, medzi ktorými nebudú chýbať hráči Dobiáš, Prokeš, 
Štambacher, Lubáš, Vízek, Berger, Novotný, Šmicer, Siegl, 
Panenka, Talášek, Gombár, Prusák, Luberda, Semančík, 
Varga, Vytykač, Fiľarský, Jakubec a ďalší)

20.30 hod. ľudová zábava v podaní kapely RODODENDRON. 
Nebude chýbať občerstvenie, guláš, grilovaná klobása, pivo...
Vstupné je 1 euro

Organizátori sa tešia na hojnú účasť verejnosti

Okienko
Miestnej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu Stropkov

www.mosrzstropkov.sk

Posledný termín predaja povolení na rybolov na rok 2011: 30. júna 2011 
(štvrtok) od 16.00 do 17.00 hod.
v rybárskom obchode CARPIUS - Róbert Paňko, Krátka ul., Stropkov
Pri kúpe povolenia na rybolov je nutné mať pri sebe členskú legitimáciu 

a platný rybársky lístok. Bez týchto dokladov nebude žiadne povolenie 
vydané. Zároveň je nutné uhradiť všetky podlžnosti voči MO SRZ (pokuty 
za brigády, pokuty uložené v disciplinárnom konaní a pod.).
Cenník povolení na rok 2011 je zverejnený na nástenke MO SRZ a stránke 

www.mosrzstropkov.sk/povolenky

Dňa 2. júla 2011 sa uskutoční brigáda členov MO SRZ na Vodnej nádrži 
Stropkov (rybník Ondava).
Stretnutie účastníkov brigády je na rybníku Ondava o 900 hod. Žiadame 

brigádnikov, aby boli vhodne oblečení a ako obuv mali so sebou gumené 
čižmy.
Ďalšie termíny brigád v roku 2011: 9. 7. 2011, 27. 8. 2011, 3 .9. 2011, 10. 

9. 2011.
Termíny brigád na rok 2011 nájdete aj na stránke www.mosrzstropkov.

sk/brigady
Brigádnická povinnosť členov MO SRZ Stropkov neoslobodených od bri-

gád je 8 hodín (2 brigády) ročne. V prípade nesplnenia brigádnickej po-
vinnosti vyplýva pre člena povinnosť uhradenia peňažnej pokuty 13,- € 
za jednu brigádu.

******* Predaj povolení na rybolov na rok 2011 *******

******* Brigádnická činnosť MO SRZ *******

S pozdravom Petrov zdar                   Výbor MO SRZ
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Pohár Š-Autoservis putuje na Sitníky
V y v r c h o l e n í m 

okresnej futbalo-
vej sezóny v ročníku 
2010/2011 bol uply-
n u l ú 

sobotu Deň futba-
lu, ktorý sa v tom-
to roku uskutočnil 
na štadióne MŠK 
Tesla v Stropkove. 
Futbalové popolud-
nie otvorilo finále 
okresnej žiackej 
súťaže, v ktorom 
sa stretli mužstvá 
Lúčky a Kalnišťa. 
Vyvrcholením dňa 
bolo jubilejné de-
siate finále Pohára 
Š - A u t o s e r v i s , 
v ktorom sa stretli 
„stropkovské“ muž-
stvá z Tisinca a Sitníkov. Ešte pred 
úvodným výkopom finále bola vyhlá-
sená najlepšia jedenástka I. triedy. 
Zástupcovia všetkých futbalových 
klubov rozhodli, že v uplynulom roč-
níku svojimi výkonmi najviac upútali 
títo hráči: Vladimír Švigár – Marián 

Mušinský (obaja Lomné), Milan 
Kapcala (Mestisko), Dušan Jacečko 
(Gribov), Lukáš Mojsej (Miňovce), 
Michal Petraník (V. Mirošov), Marián 

Druga (Hrabovčík), Matúš Motyka 
(Sitníky), Ivan Lukáč (Kuková), 
Peter Skysľak (Tisinec), František 
Husák (Hrabovčík). F. Husák si zá-
roveň prevzal cenu pre najlepšieho 
strelca súťaže so 43 gólmi na kon-
te. Ocenených hráčov dekorovali 

viceprimátor Svidníka Miron Mikita, 
majiteľ spoločnosti Š-Autoservis 
Ján Holub a predseda OOFZ Svidník 
Ondrej Brendza. Pozvaní zástup-

covia mesta Stropkov na podujatí 
chýbali. Vedenie OOFZ zaradilo 
do tohtoročnej jedenástky roka aj 
majiteľa spoločnosti Š-Autoservis 
J. Holuba, ktorému venovali dres 
so symbolickou desiatkou. Jeho 
spoločnosť oslavuje v tomto roku 

okrúhle 20. výročie pôsobenia na 
trhu predaja automobilov. Vďaka 
spolupráci OOFZ a Š-Autoservisu 
sa darí už desať rokov organizovať 

atraktívnu pohá-
rovú súťaž, ktorá 
nie je bežná vo 
všetkých okresoch. 
Záver futbalového 
dňa patril slávnost-
nej recepcii, kde 
vedenie OOFZ na 
čele s predsedom 
O. Brendzom poďa-
kovalo všetkým zú-
častneným a hlav-
nému sponzorovi 
za vydarený ročník 
I. triedy i poháro-
vej súťaže. 

Sponzormi Dňa 
futbalu OOFZ 2011 

boli: Š-Autoservis (hlavný spon-
zor), Stropkovské Spektrum (finá-
le žiackej súťaže), Ladislav Timan 
(Jedenástka OOFZ), Ján Paranič, 
Ján Dzurjanin, Ján Kušnír, Štefan 
Kundrát – Havajská voda.

  -np-

FK Ondava Tisinec - FO Sokol Sitníky 1:2 (1:1)
Súboj dvoch kvalitných mužstiev 

si nenechalo ujsť množstvo fanúšikov 
a na štadión MŠK Tesla ich v sobo-
tu prišlo omnoho viac ako na krajské 
majstrovské zápasy Stropkovčanov. 
Stretnutie začali lepšie Sitníčania a už 
v 9. min. rozvlnil sieť po zaváhaní 
Prusáka v bráne Tisinca J. Kovalčík ml. 
Napriek protivetru boli aj naďalej aktív-
nejší hráči Sitníkov a v 15. min. mohol 
ich vedenie zvýšiť Danko. V koncovke 
však zaváhal a tisinská obrana odvrátila 

loptu na roh. Po jeho zahraní najvyššie 
vyskočil opäť Danko a loptu z jeho hla-
vy smerujúcu do siete Prusák bravúrne 
vyrazil. Postupne sa do šancí dostávali 
aj Tisinčania. V 35. min. zahrával pria-
my kop Pavlíček. Lopta z jeho kopačky 
smerovala do žrde, následne nebol 
v dorážke úspešný P. Skysľak, ale pri 
druhom pokuse sa už dôrazný Kochan 
nemýlil a bolo vyrovnané. Oba celky 
postupne zvoľnili tempo a do prestáv-
ky sa hralo prevažne medzi 16-tkami. 
Hneď po zmene strán sa do šance po 
chybe stopéra Pavlíčka dostal Sitníčan 
Danko a svoje mužstvo opäť podr-
žal skvelým zákrokom Prusák. Sitníky 
mohol zakrátko dostať do vedenia D. 
Kovalčík, ale v 52. min. skončila jeho 

Jedenástka OOFZ

Finále okresnej súťaže žiakov
TJ Topľan Lúčka – TJ Topľan Kalnište 8:2 (5:2)

(nedohrané pre pokles počtu hráčov Kalnišťa)
Fyzicky lepšie disponovaní hráči Lúčky nedali v derby svojmu súpe-

rovi šancu a do 46. 
min. kedy rozhodca 
Pivovarník ukončil 
stretnutie na ihrisku 
jednoznačne do-
minovali. Pochvalu 
za obetavý výkon si 
však zaslúžia aj hráči 
Kalnišťa, kde sympa-
tický výkon podal aj 
mladý brankár. 

Góly: Krajňák 
a Hvišč po 3, 
Chovanec, Fečo – 
Hálek 2

strela na tyči a v 58. min. 
sám pred bránou zahodil 
stopercentnú príležitosť. 
S blížiacim sa záverom, 
keď sa už zdalo, že o ví-
ťazovi pohára rozhodnú 
pokutové kopy, prišlo 
ďalšie zaváhanie obran-
cov Tisinca. Ich nedo-
rozumenie využil dôraz-
ný Danko a v 87. min. 
rozhodol o zaslúženom 

víťazstve svojho mužstva. 
Góly: J. Kovalčík ml., Danko 

– Kochan
Zostava Tisinec: 

Prusák – Slivka, 
Michrina, Pavlíček, T. 
Skysľak, Mižov (63. 
Bučko), Béreš, Kochan, 
Gonos (46. Vrábeľ), 
Farbanec, P. Skysľak

Zostava Sitníky: J. 
Kovalčík st. – Nemec, 
P. Ľuberda, J. Kovalčík 
ml., Materňák (67. R. 
Ľuberda), Petrisko, 
D. Kovalčík, Ľ. Calko, 
M. Ľuberda, Danko, 
Motyka

FO Sokol Sitníky

FK Ondava Tisinec

TJ Topľan Lúčka
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Oznam o 2. kole prijímacích skúšok
Riaditeľstvo Základnej umeleckej školy Františka Veselého v Stropkove ozna-

muje, že II. kolo prijímacích skúšok na štúdium v školskom roku 2011/2012 sa bude 
konať dňa 29. 6. 2011  (streda) v čase od 13.00 do 18.00 hod. v priestoroch školy  
do nasledujúcich odborov:

- literárno-dramatický,
- tanečný,
- výtvarný.

VAŠE OHLASY

Týždeň UNIVERSA FONTÁNA GALENOS   KAPPA   ELIXÍR Dr. Max PROXIMA
 Hlavná 1649       oproti  Hlavná 1544/65 Akad. Pavlova oproti nemocnici v nemocnici pri štvorobvode
 pri pošte    far. kostolu  obchodný dom

26. 2011  27.6. - 3.7. ————— ————— ————— ————— ————— —————
27. 2011 ————— ————— ————— ————— 4.7. - 10.7. ————— —————
28. 2011 ————— ————— 11.7. - 17.7. ————— ————— ————— —————
29. 2011 ————— ————— ————— 18.7. - 24.7. ————— ————— —————
30. 2011 ————— 25.7. - 31.7. ————— ————— ————— ————— —————
31. 2011 ————— —————   1.8.- 7.8. ————— ————— ————— —————
32. 2011 ————— ————— ————— ————— ————— —————  8.8. - 14.8.
33. 2011 ————— ————— ————— ————— ————— 15.8. - 21.8. —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov
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espektrum.sk, spektrum.stropkov@stonline.sk. Rozširuje Kapa - DAB, s.r.o., Slovenská pošta, a.s. a súkromní predajcovia. 
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Kreslený humor Miroslava Barvirčáka

Je potrebná výstavba 
ďalších chrámov v našom 

meste?
Pre cirkvi je významný každý kostol, 

lebo sa v ňom zhromažďuje ľud, aby 
chválil Boha, pričom sakrálne stavby 
z minulosti boli architektonicky pom-
pézne a vzbudzovali rešpekt, pokoru 
a úctu a bolo, a je z nich cítiť pach histó-
rie. Na Slovensku máme veľa význam-
ných kostolov, ktoré svojou monumen-
tálnosťou, históriou a architektonickým 
vzhľadom sú pýchou a pamätníkom 
dávnej, ale aj neskoršej histórie. Podľa 
jednotlivých diecéz rímskokatolícka cir-
kev disponuje približne 2 500 kostolmi, 
pričom najviac ich je v Košickej arcidie-
céze, až 615, najmenej je ich v Žilinskej 
diecéze - 182. Trnavská arcidiecéza, 
zahŕňajúca aj slovenský Rím, má 343 
kostolov, rovnako aj Banskobystrická 
diecéza. Gréckokatolícka cirkev (nepo-
užíva termín kostol, ale chrám a cerkov 
či cerkva) uvádza v rámci Prešovskej 
arcieparchie a Košickej eparchie viac 
ako 520 chrámov. Aj naše mesto sa 
môže popýšiť významnými chrámami 
a to tak v rímskokatolíckej cirkvi, gréc-
kokatolíckej cirkvi a najnovšou pravo-
slávnou cerkvou. Veriaci nášho mesta, 
ktorých sa ku kresťanstvu hlási viac než 
70 %, spolu so správcami jednotlivých 
farností ich využívajú, zveľaďujú ich 
a majú k nim úctu a rešpekt. Za komu-
nizmu sa nové chrámy stavať nesmeli, 

a preto sa po revolúcii začalo s vý-
stavbou kostolov a cerkví. Základným 
mechanizmom, podľa ktorého sa o vý-
stavbe rozhodovalo, bola prirodzená 
potreba, aby veriaci sa mali kde modliť, 
kde slúžiť omše a vysluhovať sviatos-
ti či budovať spoločenstvá. V prvom 
rade sa stavali na sídliskách, kde za 
socializmu cirkev nemohla byť viditeľ-
ne prítomná. Vychádzalo sa z potrieb 
veriacich, z ich podnetov a prejavu ich 
spontánnej vôle. Dnes o výstavbe roz-
hodujú veriaci v prípade, že do kostola 
je ďaleko alebo kapacitne nepostačuje 
a až následne diecézny biskup, po vy-
počutí kňazskej rady rozhodne o potre-
be výstavby. V týchto dňoch aj v našom 
meste vzišla požiadavka na výstavbu 
nových chrámov a to najskôr od gréc-
kokatolíckeho arcibiskupstva, ku ktoré-
mu sa neskôr pridala aj požiadavka na 
výstavbu rímskokatolíckeho kostola od 
dekana rímskokatolíckej farnosti. Aby 
rozhodovanie nebolo jednoduché, oba 
chrámy chcú stavať v susedstve jednej 
parcely. Je na zváženie, či výstavba 
chrámov v tesnej blízkosti je vhodná 
z hľadiska architektúry, no predo-
všetkým z praktického hľadiska vyko-
návania bohoslužieb a služby veriacim. 
Pri tak dôležitých rozhodovaniach, ako 
je výstavba chrámov, by sa mali brať 
do úvahy predovšetkým potreby veria-
cich, ich dostupnosť k chrámom a kri-
térium nedostatku kapacít jestvujúcich 

chrámov. Pre objektivitu je potrebné 
povedať, že podľa počtu veriacich 
a kapacitného využitia, je požiadavka 
na výstavbu rímskokatolíckeho kostola 
v uvedenej lokalite jednoznačne opod-
statnenejšia než požiadavka gréckoka-
tolíckeho arcibiskupstva. 

Najdôležitejším faktorom pri roz-
hodovaní mesta o odpredaji pozem-
kov pre výstavbu chrámov by však 
mala byť preukázateľná požiadavka 
a iniciatíva veriacich na výstavbe no-
vých chrámov, ktorá v oboch prípa-
doch chýba a skôr ide o iniciatívu cir-
kevných predstaviteľov.

Je treba oceniť iniciatívu skupiny 
poslancov, ktorí pred rozhodovaním 
o odpredaji pozemku pre výstavbu 
gréckokatolíckej cerkvi chceli poznať 
názor veriacich na výstavbu novej 
cerkvi na verejnom zhromaždení. Žiaľ 
účasť a angažovanosť občanov a veria-
cich bola slabá a tak aj ich rozhodova-
nie bolo o to ťažšie. Je na cirkevných 
predstaviteľoch, aby prehodnotili, či 
výstavba nových chrámov vychádza 
z reálnych potrieb veriacich, či je vý-
stavba finančne dostatočne zabezpe-
čená a či s výstavbou nových chrámov 
sa stotožnila väčšina veriacich. Pri roz-
hodovaní ba sa mal do úvahy brať aj 
faktor ekonomickej a sociálnej situá-
cie väčšiny obyvateľstva nášho mes-
ta. Nech už rozhodnutie o výstavbe 
nových chrámov dopadne akokoľvek, 
netreba zabúdať, že chrám nestačí len 
postaviť, ale treba ho prevádzkovať, 
starať sa oň a najhlavnejšie je, aby bol 
naplno využívaný.   d. k. 

Čí to bol nápad?
Na Slovensku je všetko možné. 

Použil som cudziu myšlienku, ale tu tak 
čo chcem zdokumentovať. Vo svidníckej 

nemocnici arm. gen. Ludvika Slobodu 
existuje okrem iných oddelení aj od-
delenie FRO. Hovorím v prítomnom 
čase, ale zas chvíľu to bude minulosť. 
Niekto z mocných rozhodol, že ho tre-
ba od 1. 7. zrušiť. A nielen vo Svidníku. 
Podľa dennej tlače sa vo veľkom rušia 
aj iné oddelenia po celom Slovensku. 
Pripomína mi to vtip, keď predseda 
MNV dal zbúrať, čo ako murár posta-
vil. Dôvod: šetrenie. No šetriť sa dá aj 
inač a nie na úkor pacientov. Svidnícke 
FRO oddelenie od svojho vzniku hospi-
talizovalo podľa dostupných prameňov 
stovky pacientov. A všetci boli spokoj-
ní. Vysokokvalifikovaný a sympatický 
personál a odborná starostlivosť na 
špičkovej úrovni. Naša vrelemilovaná 
vláda nás nabáda šetriť a uťahovať si 
opasky. Snažím sa. A v páse som už 
ako osa. Šetriť. Však šetrím. Voľakedy 
som išiel do mäsiarne so stovkou bý-
valých korún. Dnes s troma eurami 
som jednoducho trápny. Šetriť. Ale na 
správnom mieste. Načo nám je 150 
členný parlament? A niektorí poslanci 
tam občas prídu, aby stlačili tlačidlo. 
Nestačilo by ich 100? To by bolo šetre-
nie. Ale svoje nie malé odmeny vráta-
ne osobných nákladov každomesačne 
zinkasujú. A v zdravotníctve bolo by 
vhodné prehodnotiť početné stavy THP 
a nie likvidovať, čo je potrebné. Držím 
sa dvoch zásad - Vox populi vox Dei. 
Demokracia vychádza z gréckeho slova 
demokritos - vláda ľudu. U nás to asi 
nefunguje a skoro fungovať nebude. 
Odbočil som. Na záver: Doporučujem 
kompetentným, aby svoje rozhodnu-
tie vo veci zrušenia FRO vo Svidníku 
autoremedúrou zrušili a oddelenie 
by zostalo naďalej funkčné, za čo im 
budú vďační obyvatelia stropkovského 
a svidníckeho okresu.     -JEŽ-


